
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 6 

dijous, 31 de maig de 2018
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents: 

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores: SR.  MIQUEL  ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,   SRA.  ROSA  MARIA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  SR.   JORDI  TORT  I  REINA,  SR.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  SR.  GERMÁN  BARRENA  CASERO,  SR.  ÈRIC  PLAZA  LÓPEZ,  SRA.
GEMMA  BADIA  CEQUIER,  SR.  MIGUEL-ÁNGEL  IBÁÑEZ  GINER,  SR.  CARLOS
GARCÍA  AJENJO,  SR.  FRANCISCO  GAVILÁN  PEÑA,  SRA.  GUADALUPE  DEL RÍO
REYES,  SR.  ANDREU  PÉREZ  LORITE,  SR.  ALBERT  MASSANA  I  GRÀCIA,  SRA.
MARTA  JIMÉNEZ  I  IBORRA,  SR.  MIGUEL  HERRERA  DÍAZ,  SR.  JUAN  CARLOS
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO,
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 

Funcionaris:
Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde
Interventor: Sr. Jose María García Pascual

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  31  de  maig  de  2018,  en  sessió  ordinària,  primera
convocatòria,  amb   la  presidència   de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  com  alcaldessa-
presidenta,  concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari
general Sr. Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les 18:17, la Sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:
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1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Aprovar l'acta de la sessió anterior, núm 4, de data 26 d'abril de 2018

2 –   INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALUACIÓ DEL COMPLIMENT DE 
L’OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DESPESA I NIVELL DE DEUTE VIU 
CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEPENENTS QUE FORMEN PART 
DEL SECTOR ADMINISTRACIONS PUBLIQUES, EN RELACIÓ A LA LIQUIDACIÓ 
DEL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2017
 
Antecedents
 
Informe d’Intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla de despesa i
nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens dependents, que formen part del
sector Administracions Públiques, en relació a la Liquidació del Pressupost de l’exercici 2017.
 
Fonaments de Dret:
 
Article 15.3 de l’Ordre HAP/2015/2012, d’1 d’octubre de 2012, per la qual es desenvolupen les
obligacions de subministrament d’informació previstes a la LLOEPSF
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia , dóna
compte al Ple del següent:
 
Informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla de despesa
i nivell de deute viu corresponent a la corporació i ens dependents que formen part del sector
administracions publiques, en relació a la liquidació del pressupost de l’exercici 2017.

---------

El  tinent  d'alcalde  de  Nova  Governança  i  Economia,  Sr.  Tort,  va  explicar  que  a
l'informe d'Intervenció es pot observar que el consolidat de l'Ajuntament (que agrupa a
l'Ajuntament, Presec, GTI, Fundació Caviga i l'ADF), l'estabilitat pressupostària està
garantida i es compleix amb la capacitat de finançament de 10.030.000 euros, i pel que
fa a la regla de despesa es compleixen els termes establerts en relació a la liquidació del
pressupost 2017. Respecte al deute viu, és del 50,84 % del deute consolidat.

3 –   COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA   LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO, 
DE MODIFICACIÓN DE LA LEY 3/2004, DE 29 DE DICIEMBRE, POR LA QUE SE 
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS OPERACIONES 
COMERCIALES     PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE L’AJUNTAMENT, 
CORRESPONENT AL PRIMER TRIMESTRE 2018
 
Antecedents
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1. Informe trimestral emès pel Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos
per al pagament de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia
global de les obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini.
 
2. Informe emès per l’Interventor Municipal en el qual incorpora la relació de les factures o
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva
anotació  en  el  registre  de  factures  i  no  s’hagin  tramitat  els  corresponents  expedients  de
reconeixement  de  l’obligació  o  s’hagi  justificat  per  part  de  l’òrgan  gestor  l’absència  de
tramitació dels mateixos.
L’Informe s’ha remès en data 02/05/2018 al Ministerio de Economia y Hacienda. 
 
Fonaments de Dret:
 
Arts 4 i 5; 4.3 ; 5.4; 5 i 4.4 de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004,
de 29 de diciembre,  por  la que se  establecen medidas  de lucha contra la morosidad en las
operaciones comerciales.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, dóna
compte al Ple del següent:
 
Compliment dels terminis previstos a la ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la ley
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en
las operaciones comerciales per al pagament de les obligacions de l’Ajuntament, corresponent al
PRIMER TRIMESTRE 2018.

---------

Va  tornar  a  intervenir  el  tinent  d'alcalde  de  Nova  Governança  i  Economia,  qui  va
informar que, tal i com es mostra a l'informe de Tresoreria, durant el primer trimestre de
2018, s'han realitzat 1.803 pagaments de factures per valor de 2.470.000 euros, dels
quals, 2.152.000 han estat pagats dintre del període legal de pagament, i 317.000 han
estat  pagats  fora  d'aquest  període  legal  de  pagament,  resultant  un  període  mitjà  de
pagament de 32,35 dies. 

4 –   RETIMENT DE COMPTES DEL GRAU DE COMPLIMENT DE   LES INVERSIONS
FINANCERAMENT SOSTENIBLES 2015 , 2016 I 2017
 
Antecedents:
 
Al Ple de data 30 d'abril de 2015 s'aprova la modificació de crèdits 4/2015 a la qual es destina
part del superàvit de l'exercici 2014 a inversions financerament sostenibles (IFS), en concret
600.000 €, amb el detall següent:
 

FINANÇAMENT

 
Ex Concepte/Aplicació Descripció RT per Despeses

Generals
Baixa de

crèdit
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2015

 

15915.9390A.87000 R.T.per  desp.gnrals/
Finanç. crèdit extraordinari 600.000

 

2015 43015.3230A.227990015 Manteniment escoles  20.000

 

  Total 600.000 20.000

 
 

NOVES APLICACIONS DE DESPESA

 
Ex Aplicació de despesa Descripció Import

2015

 

37015.9330B.632000015 Inversió  de  rep  en  edificis  i  altres
construccions- IFS Equipaments 390.000

2015 43015.9330F .632000015 Inversió  de  rep  en  edificis  i  altres
construccions- IFS Escoles

230.000

  Total 620.000

 
Al Ple de data 21 de juliol de 2016 s'aprova la modificació de crèdits 11/2016 a la qual es
destina part del superàvit de l'exercici 2015 a inversions financerament sostenibles (IFS), en
concret 903.317,18 €, amb el detall següent:
 

FINANÇAMENT

 

Ex Concepte/Aplicació Descripció
RT per Despeses

Generals
Baixa de crèdit

2016 25916.9390A.87000
R.T.per  desp.  Gnrals/  Finanç.
Crèdit extraordinari

933.297,74  

2016 36016.1533J.609000016
Inversions  noves  en  projectes
Junts Fem Barri  175.925,00

2016 36016.9330F.632000015
Inv.  de  rep  en  edif.i  altres
constr-IFS Escoles  95.729,91

2016 36016.4312A.622000015
Inv. nova en edif.i altres constr
– MercaGavà  55.764,53

  Total 933.297,74 327.419,44

 

NOVES APLICACIONS DE DESPESA

 
Ex Aplicació de despesa Descripció Import

2016 17016.9330F.632000016 Inv.  de  rep  en  edif.i  altres  constr-IFS
Equipament

85.000,00

2016 17016.9330F.633000016 Inv. de rep en instal·lacions -IFS Equipament 65.000,00
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2016 32016.1533F.619000016 Inversió de rep en via pública Urbanisme - IFS 309.200,00

2016 32016.9330F.632000016 Inversió de rep en edificis administratius - IFS 30.000,00

2016 36016.1533F.619000016 Inversió de rep en via pública Serv. Municipals
- IFS

185.287,27

2016 36016.9330F.632000016 Inv. de rep en edif.i altres constr-IFS Escoles 95.729,91

2016 32016.1331F.740000016 Transferència a GTI  -  IFS 133.100,00

2016 17016.3420A.625000016 Inv. de rep en mobiliari esportiu 44.200,00

2016 21016.9203A.641000116 Aplicacions informátiques 13.200,00

2016 35016.1320A.623000016 Inv. nova. utillatge - emisores (RESCAT) 40.000,00

2016 35016.1320A.624000016 Inv. nova Vehicles - Policia 40.000,00

2016 32016.1510A.621000016 Terrenys i bens naturals 220.000,00

  Total 1.260.717,18

 
Al Ple de data 25 de maig de 2017 s'aprova la modificació de crèdits 10/2017 a la qual es
destina part del superàvit de l'exercici 2016 a inversions financerament sostenibles (IFS), en
concret 425.000,00 €, amb el detall següent:
 

FINANÇAMENT

 

Ex.
Concepte/Aplicació  de
despesa

Descripció
RT per

Despeses
Generals

Baixa de
crèdit

2017 25917 9390A 87000
R.T.per  desp.gnrals/Finanç.  Crèdit
extraordinari

125.000,00  

2017 25917 9390A 87001
R.T.per desp.gnrals/Finanç. Suplement
de crèdit

300.000,00  

2017 15016 3410A 467009917
Aportació  Consell  Esportiu  Baix
Llobregat  2.000,00

2017 15016 3410A 480070317 Convenis Promoció esportistes  500,00

    Total 425.000,00 2.500,00

       

CRÈDIT EXTRAORDINARI

 

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import  

2017 34016 9330F 632000017
Inv. repos. en edificis administratius -
IFS

90.000,00  

2017 17016 9330F 633000017
Inv.  de  rep  en  instal.lacions-IFS
Equipaments

35.000,00  

2017 15016 3410A 480099917 Aportació a Club Handbol Gavà 2.500,00  
    Total 127.500,00  
       

SUPLEMENTS DE CRÈDIT
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Ex. Aplicació de despesa Descripció Import  

2017 32016 1533F 619000016
Inversions  rep.  via  pública  Serv.
Municipals - IFS

300.000,00  

    Total 300.000,00  
 
Al Ple de data 28 de juny de 2017 s'aprova la modificació de crèdits 17/2017 a la qual es destina
part del superàvit de l'exercici 2016 a inversions financerament sostenibles (IFS), en concret
953.920,57 €, amb el detall següent:
 

FINANÇAMENT

 

Ex.
Concepte/Aplicació de 
despesa

Descripció
RT per

Despeses
Generals

Baixa de
crèdit

2017 25916 9390A 87000
R.T.per  desp.gnrals/  Finanç.  Crèdit
extraordinari

1.392.720,57  

2017 25916 9390A 87001
R.T.per desp. Gnrals /  Finanç. Suplement
de crèdit

549.464,08  

2017 13016 3340A 480280017 Subvencions Entitats Culturals  1.500,00

2017 14016 2314A 226990117 Polítiques d'Igualtat  2.000,00

    Total 1.942.184,65 3.500,00

       

CRÈDIT EXTRAORDINARI

 

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import  

2017 13516 3360A 480000217
Aportació  al  Centre  d'Estudis  Comarcals
Baix Ll.

1.500,00  

2017 14016 2314A 480019917 Subvenció Associació IMPROREC 2.000,00  
2017 17016 3330A 625000017 Inversió nova en mobiliari 3.800,00  
2017 17016 3420A 625000017 Inversió nova en mobiliari 110.000,00  
2017 17016 9330A 632000017 Inv. de rep.en edif. i altres construc. 7.000,00  
2017 17016 9330B 227060017 Estudis i treballs tècnics patrimoni 17.500,00  

2017 17016 9330B 624000017
Inv.noves  en  elements  transport  suport
equipaments

15.000,00  

2017 17016 9330B 625000017 Instal·lacions noves en equip 56.000,00  
2017 17016 9330B 623000017 Inst. noves en equipaments 10.000,00  

2017 18016 1521A 780000017
Trans.per  ajuts  al  finanç.d'inversions-
Ascensors

40.000,00  

2017 21016 9203A 639000017 Inv. reposició servidors 21.000,00  
2017 31016 1640A 625000017 Mobiliari urbà- cementiri 1.200,00  
2017 32016 1530A 625000017 Mobiliari- Via pública 25.000,00  
2017 32016 1640A 632000017 Inv. reposició cementiri 13.000,00  
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2017 32016 3231A 632000017 Inversió rep. escola Maria Felip 16.000,00  
2017 34016 1530A 203000017 Lloguer instal.lacions via pública 21.300,00  
2017 34016 1530A 619000017 Altres inv. rep. via pública 9.500,00  
2017 34016 1533A 609000017 Altres in noves infraestr. i béns ús general 7.500,00  
2017 34016 1532A 767000017 Aportacions Parc Agrari 20.000,00  
2017 34016 1621A 740000017 Transf. de capital a PRESEC-RSU 35.000,00  
2017 35016 9330B 633000017 Inv. reposició instal.lacions- Seguretat 10.000,00  
2017 17016 9330F 623000017 Instal. noves en equipaments- IFS equip 28.500,00  

2017 17016 9330F 632000017
Inv. de reposició en edificis i altres const.
IFS ed

354.962,57  

2017 17016 9330F 633000017
Inv.  de  rep.  en  instal·lacions-IFS
equipaments

26.000,00  

2017 32016 1533F 619000017 Inv.rep.via publica-IFS 279.458,00  
2017 32016 9330F 622000017 Inv.nova en edifi. i altres construc. - IFS 125.000,00  
2017 32016 9330F 632000017 Inv. rep. en edicifis administratius IFS 17.500,00  
2017 34016 1650F 633000017 Inv. rep. enllumenat públic-IFS 60.000,00  
2017 34016 9330F 633000017 Invers. reposició instal·lacions-IFS 62.500,00  
    Total 1.396.220,57  
       

SUPLEMENTS DE CRÈDIT

 

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import  
2017 25916 0110A 913000017 Amortització de préstecs a ll/t 200.000,00  
2017 12016 3273A 226990017 Dinàmica Educativa 35.000,00  
2017 12016 3273A 480250017 Subv. suport Accions Educatives 30.000,00  
2017 15016 3411A 463000117 Aport. a la Mancomunitat Can Sellares 10.000,00  

2017 17016 9330B 212010217
Edif.  i  altres  construccions  –  Cultura  i
Patrimoni

98.564,08  

2017 20016 4914B 227060117 Projectes de Govern obert 15.000,00  
2017 21016 9310A 641000017 Aplicacions Informàtiques 5.900,00  

2017 22016 1510A 131000017
RB  laboral  temporal  urban.,planif.  i
projectes

30.000,00  

2017 26016 9200A 625000017 Inversió nova en mobiliari 6.000,00  
2017 32016 1510A 227060017 Treballs tècnics Urbanisme i Planejament 70.000,00  
2017 34016 9330A 633000017 Instal. edifici corporatiu 9.000,00  
2017 35016 1320A 624000017 Inv. nova vehicles- Policia 40.000,00  
    Total 549.464,08  
 
D'acord la disposició addicional setzena al text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals,
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, punt 6, anualment, s'ha de retre compte
al ple de la corporació local del grau de compliment dels criteris definits a la mateixa disposició
en relació a les inversions financerament sostenibles.
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Vista la memòria  de seguiment  del  compliment  de les  inversions financerament  sostenibles
2015-2016-2017 de data 11 de maig de 2018, i d'acord els informes tècnics adjunts.
 
Fonaments de Dret:
 
Disposició addicional setzena al text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat
pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març.
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia,  dóna
compte al Ple del següent:
 
Grau de compliment dels criteris definits a la disposició addicional setzena al text refós de
la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de
març, punt 6, de les inversions financerament sostenibles dotades als exercicis 2015, 2016 i
2017 amb el romanent de tresoreria de l'exercici 2014, 2015 i 2016, respectivament, d'acord la
memòria de data 11 de maig de 2018 segons els informes tècnics que consten a l'expedient
d'aquest acord i que es donen per reproduïts.

---------

El Sr. Tort  explica que es poden veure en aquest punt les inversions que van quedar
pendents del 2015, així com també les de 2016 i 2017 que estan en execució. El total
executat d'aquestes inversions a 31 de desembre de 2017 és de 1.011.000 euros i resten
pendents d'executar 1.811.000 euros.

5 –   APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2018
 
Fets
 
L’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic preveu que
les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de relacions de llocs de
treball o altres instruments organitzatius similars.
 
Els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria
de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs de treball.
 
L'article 31 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al
servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han d’incorporar en la
relació de llocs de treball.
 
L’article  22.2.i  de  la  Llei  7/1985,  de 2 d’abril,  de  bases de règim local  i  52.2.j  del  Decret
Legislatiu  2/2003,  pel  qual  s’aprova el  text  refós  de la  Llei  municipal  i  de  règim local  de
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball.
De  conformitat  amb el  que disposa l'art.  32 de la  Llei  9/1987,  de 12 de juny,  d'òrgans de
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de
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les administracions públiques i l'art. 37 del RDL 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova la
Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, la Relació de Llocs de Treball haurà de ser objecte
de negociació atès que conté, entre d'altres, matèries com la determinació i aplicació de les
retribucions  del  personal,  la  classificació  dels  llocs  de  treball,  els  sistemes  de  provisió  i
promoció professional, així com d'altres aspectes relacionats amb les condicions laborals del
personal.
 
El contingut de les modificacions són les següents:
 
Els darrers canvis normatius que han suposat fonamentalment les noves normes de procediment,
de contractació administrativa, normatives de transparència, normativa de protecció de dades i
que aquests haurien de donar resposta han posat de manifest que la definició de les funcions
dels  actuals  llocs  de  treball  de  TAG i  TAE dels  serveis  jurídics  de l’Ajuntament  no  estan
degudament ajustades.
 
De  forma  addicional,  el  fet  que  s’hagin  produït  diverses  vacants  en  els  serveis  jurídics
municipals hauria de ser una oportunitat per encetar un procés de modernització i adequació de
les funcions dels TAG i TAE a la nova realitat i exigència normativa que implica reforçar i
clarificar  aquestes,  garantint  una  major  professionalitat  i  eficiència  en  l'  exercici  de  llurs
funcions.
 
Això implicarà introduir canvis en cada una de les fitxes, primant la seva dependència funcional
per  sobre  de  l’orgànica  (àmbit),  addicionant  uns  funcions  generals  més  enllà  de  les  que
específicament  tenen  assignades.  Indistintament  podran  desenvolupar  les  seves  funcions
generals en més d’ una unitat de les que s’estructuren els serveis jurídics sota el criteri fixat des
de secretaria.
 
Per aquest motiu s’haurà de tendir a una homogeneïtzació dels salaris de tots els membres que
conformen els serveis jurídics sens perjudici de les adequacions retributives singulars (defensa
jurídica, etc.) , amb excepció de les dues secretaries adjuntes que haurien de disposar d’una
retribució  addicional  fruit  de  la  seva  especial  dificultat  i  responsabilitat  en  la  direcció  i
coordinació de la resta de TAG i TAE , però també com un mecanisme de carrera administrativa
entre els propis serveis jurídics.
 
Vist l’informe del cap de Recursos Humans
 
Vist l’informe del Secretari de la corporació
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia sotmet a
l’aprovació del Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent,
l’adopció del següent:
 
ACORD
 
Primer.- Desdoblar per a que puguin ser coberts mitjançant perfils professionals dels Subgrup
A1 o Subgrup A2 i modificar les corresponents funcions i característiques dels següents llocs de
treball:
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• 1 lloc de cap de recursos humans i organització: PRE/CM-26a i PRE/CM-26b
• 1 lloc de tècnic/a de secretaria: PRE/CM-03a i PRE/CM-03b
• 1 lloc de tècnic/a de protecció de dades: PRE/CM-06 i PRE/CM-06b

 
Segon.- Augment de la dotació en un efectiu i modificació de les funcions i característiques del
lloc de treball d’Adjunt/a la Secretaria PRE/CM-02.

 
Tercer.- Modificació de les funcions i característiques dels següents llocs de treball:
 

• 1 lloc de cap del Departament de Serveis Generals: PRE/CM-07
• 1 lloc de cap del Departament de llicències d’obres, inspeccions, disciplina urbanística i

activitats: PEUMAPE/CASP-10
• 1 lloc de la unitat de gestió urbanística: PEUMAPE/UPE-05
• 2 llocs de tècnic/a de serveis jurídics: PEUMAE/UPE-03 i GMMC-01.
• 1 lloc de cap del Departament administratiu: SP-04

 
Quart.- El  conjunt  d'aquestes  modificacions  no  suposen  un  increment  del  capítol  I  del
pressupost  municipal  de  l'exercici  2018  ni  tampoc  la  creació  dels  llocs  de  treball  objecte
d'aquesta modificació de la Relació de Llocs de Treball en cap cas suposa un increment absolut
del nombre de places de la Plantilla del Personal de l'Ajuntament de Gavà.
 
Cinquè.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, al portal de transparència i al
tauler  d’anuncis  de  la  corporació  i  notificar-lo  al  departament  de  Recursos  Humans,  a  les
seccions sindicals, Junta de Personal i Comitè d’empresa de l’Ajuntament de Gavà.

L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (8 PSC i 1 CiU -Sr. Castellano), quatre (4) en
contra ( 4 C's) i vuit (8) abstencions (3 ERC, 2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr. Rafanell), donant-se per
tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

---------

Novament intervé el Sr. Tort qui explica que a petició de la Secretaria i degut a les
jubilacions de dos de les persones que integraven els Serveis Jurídics durant l'any 2017,
proposa al Ple una modificació de la relació de llocs de treball.

A continuació va intervenir la regidora del Partit Popular, Sra. Parés, qui va manifestar
que atés l'informe favorable dels tècnics i les negociacions entre l'equip de govern i els
sindicats, s'abstindrien a la votació. 

Per part del grup municipal de Gavà sí se puede, el Sr. Herrera va exposar que: «Desde
nuestro grupo entendemos que esta es una modificación que en ciertas áreas puede ser
necesaria y por lo tanto no nos opondremos  a la misma. Aunque sí nos gustaría que se
aclarase ante el Pleno y la ciudadanía cómo se accederá a cada puesto de trabajo y qué
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pasa con aquellos puestos que se duplican y a día de hoy ya disponen de una persona
realizando esa tarea». 

El Sr. Massana, d'ERC, va expressar que aquests canvis i modificacions de la relació de
llocs de treball són més o menys complicats depenent de la forma en què s'enfronta el
problema.  La  negociació  és  primordial  perqué  es  volen  modificar  les  condicions
laborals  dels  treballadors,  on  les  funcions  dels  actuals   TAG  i  TAE  no  estan
degudament  ajustades,  i  els  acords entre  totes les  parts  sempres  erà el  millor  acord
possible. La transparència és essencial per deixar fora de cap dubte que les actuacions
han estat les més correctes.
Va anunciar que el seu grup faria un seguiment estricte de tot aquest procés i esperaven
transparència,  pulcritud,  legitimitat  i  decència  en  el  mateix,  i  que s'abstindrien a  la
votació. 

El Sr. Ibáñez, del grup municipal de Ciutadans, va explicar que alguns paràgrafs de
l'informe de Secretaria i d'Intervenció s'havien de recalcar, com per exemple: 

«Per bé que aquesta secretaria emet informe de necessitats el dia 9 d'abril de 2018 on
indica  entre d’altres “(…) que les fitxes actuals dels TAG i TAE no romanen ajustades
als  canvis  normatius  que  han  suposat  fonamentalment  les  noves  normes  de
procediment, de contractació administrativa, normatives de transparencia, normativa
de protecció de dades i que aquests haurien de donar resposta, i que cal encetar un
proces de modernització i adequació (...)».

«Aquestes  “(…)modificacions  proposades  s'  haurien  de  realitzar  d'acord  amb  els
requisits formals i materials assenyalats reiteradament i entre d'altre amb l' informe de
secretaria número (...).”

«Nogensmenys,  la  proposta  de  dictamen  va  més  enllà  de  l’informe  de  necessitats
fixades per la secretaria i  també  incorpora un  lloc de cap de recursos humans i
organització: PRE/CM-26a i PRE/CM-26b,  lloc de tècnic/a de secretaria: PRE/CM-
03a i PRE/CM-03bi un lloc de tècnic/a de protecció de dades: PRE/CM-06 i PRE/CM-
06b   més   l’augment  de  la  dotació  en  un  efectiu  i  modificació  de  les  funcions  i
característiques del lloc de treball d’Adjunt/a la Secretaria PRE/CM-02.”

A continuació, el regidor va manifestar que: «si bien es potestad del equipo de gobierno
la organización interna y las propuestas de la RLT, no debemos perder de vista que la
ley dice que deben seguirse, entre otros, los principios de eficiencia, y buena utilización
de los recursos públicos. Crear puestos de trabajo en la RLT que no se han solicitado
por el responsable del servicio, creemos que no es ajustarse a esos principios. 
También más adelante podemos leer: dita  relació de llocs de treball i els canvis que s’
han produit en ells no és completa -i per tant també els que ara es proposen-, que a
banda  de  mancar  l’  estudi  justificatiu  de  l’  estructura  administrativa  o  el  seu
organigrama funcional,  s’ha  de  procedir  a  la  valoració  objectiva  de  cada  lloc  de
treball en els termes més amunt assenyalats, la qual no consta que s’hagi procedit a
fer, pel que segueix faltant un element essencial de tota relació de llocs de treball com
és la valoració, mancança que si no es corregeix s’arrossegarà exercici rere exercici,
modificació rera modificació.  
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També és voluntat modificar el règim retributiu de determinats llocs, de treball, però
han d'estar justificats i motivats, prèvia valoració del lloc de treball, extrem que no es
compleix. 
Per nosaltres, aixó és suficient per votar en contra, perquè vostés el que ens presenten
és, no sé si van veure un episodi dels Simpsons on tracten la teoria del clip. Quan es vol
que s'aprovi una cosa que interessa a l'equip de govern es posa una altra necessària, un
clip, es presenten juntes i, qui es negarà a donar el seu acord per un llocs de Secretaria
que són absolutament necessaris?, però amb el clip vé una segona part que considerem
que no és necessària, a la vista dels informes. Es una manera d'aprofitar que hi ha una
necessitat real, fer llocs de treball que no considerem que siguin necessaris.
Després una pregunta. Tenim un A2 i un A1. Si la persona que està a la plaça d'A2, per
una d'aquelles coses molt molt molt rares, no entrés com A1, qué passaria? Tindriem
duplicitat de llocs de treball? El que sí tindríem és un augment de Capítol I, per aixó el
nostre vot serà en contra”. 

Finalitzat el torn de paraules, va torna a intervenir el Sr. Tort, per aclarir algunes de les
intervencions.  Respecte  a  l'accés  als  llocs  de treball,  hi  han diferent  tipoligies  dins
l'Administració Pública. En aquest cas, on hi hagi increment salarial hi haura un procés
selectiu  entre  les  persones  que  ja  treballen  a  l'Ajuntament  i  tenen  la  qualificació
corresponent per poder accedir a aquest lloc de treball, per provisió en igualtat, mèrit i
capacitat. Els moviments en horitzontal de persones que s'adscriuen a diferents llocs de
treball,  és  un tema  organitzatiu  que es  fa  a  petició del  treballador  i  autorització de
l'equip de govern municipal si s'escau. 
Referint-se al Sr. Ibáñez, va remarcar que no s'estava creant cap lloc de treball nou, sinó
que s'estan modificant fitxes i en cap d'elles s'ha modificat el salari, per tant no hi ha cap
tipus d'increment salarial en aquesta modificació de llocs de treball. S'actualitzen les
fitxes  a  la  situació  actual,  en  el  cas  de  la  fitxa  de  Recursos  Humans,  també  estan
doblegades les del cap de Comptabiliat en A1 i A2, i  la del cap d'Informàtica, perquè
són figures que a vegades és necessari que siguin llicenciats i a vegades no, i es pot
accedir amb les dues titulacions en un sol lloc de treball. 
També va fer menció a que hi ha un altre punt amb el mateix informe de Secretaria, i el
grup municipal de Ciutadans va votar a favor a la Comissió Informativa, i que el procés
de valoració de llocs de treball que començarà al 2019 és llarg, i amb una situació en la
que no es poden incrementar els salaris.

El Sr. Ibáñez va demanar la paraula de nou per aclarir que el seu grup havia votat a la
Comissió Informativa abstenció fins al Ple. En quant a la categoria A1  i A2, hi ha una
diferència de salari, que si no es pot incrementar de cap de les maneres, com es faria?.

En aquest punt l'alcaldessa va demanar que si es tornava a demanar la paraula no es
reiterés l'argumentari, sinó que fos per aclarir algun punt, i el Sr. Tort va dir que el grup
de C's va votar que sí a la Comissió Informativa a un punt que vindria després a l'ordre
del dia del Ple on també consta un informe de Secretaria i  d'Intervenció de manera
idèntica o similar a la que ara justificava.
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6 –   APROVACIÓ DE L'  ACORD DE LA MESA GENERAL DE NEGOCIACIÓ SOBRE 
LA MODIFICACIÓ DE DETERMINATS ASPECTES REGULATS A L’ACTUAL 
ACORD DE LES CONDICIONS LABORALS DEL PERSONAL DE L’AJUNTAMENT 
DE GAVÀ PER A L’ANY 2015

 
Fets
 
El Ple municipal en sessió ordinària del dia 28 de febrer de 2015 va aprovar, d’acord amb el que
preveu l'article 38 de la Llei 7/2007, de l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic -actualment RDL
5/2015,  de 30 d'octubre,  pel  qual  s'aprova el  text  refós  de la Llei  de  l'Estatut  de  l'Empleat
Públic-, l'Acord de les condicions de treball per als empleats públics de l'Ajuntament de Gavà
per  al  període  2015  subscrit  en  data  20  de  febrer  de  2015  per  la  Mesa  General  per  a  la
negociació col·lectiva de les  matèries  comunes  per  al  personal  funcionari  i  per  al  personal
laboral de l'Ajuntament de Gavà, modificat amb posterioritat mitjançant acords plenaris de data
28 de gener i 21 de juliol de 2016.
 
Vist l'acord subscrit el passat de 17 de maig de 2018 per la Mesa General per a la negociació
col·lectiva  de  les  matèries  comunes  per  al  personal  funcionari  i  per  al  personal  laboral  de
l'Ajuntament de Gavà en referència a la modificació puntual de determinats aspectes regulats a
l'actual acord de les condicions laborals del personal de l'ajuntament de Gavà per a l'any 2015
 
Vist l'informe de la Secretaria General de la corporació.
 
 
Fonaments de dret
 

• Art. 37 i 38 del RDL 5/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de
l'Estatut de l'Empleat Públic.

• Arts. 5.4, 8 i 9 de l'Annex I-Sectorial de la Policia Municipal de l'actual Acord de les
condicions laborals del personal de l'Ajuntament de Gavà.

• Art. 22.1 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, que
fa referència a les competències del Ple

 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent, l’adopció dels
següents:
 
ACORDS:

 
Primer.-  Aprovar, d’acord amb el que preveu l'article 38 del Reial Decret Llei 5/2015, de 30
d'octubre,  pel  qual  s'aprova  el  text  refós  de  la  Llei  de  l'Estatut  de  l'Empleat  Públic,  la
modificació puntual de determinats aspectes -concretament els articles 5.4, 8 i 9 de l'Annex I-
Sectorial de la Policia Municipal, referents al factor de torns especials, els serveis extraordinaris
i les indemnitzacions per raó del servei (assistència judicis) dels membres Policia Municipal- de
l'actual Acord de les condicions laborals del personal de l'Ajuntament de Gavà per a l'any 2015
actualment vigent i subscrit en data 17 de maig de 2018 per la Mesa General per a la negociació
col·lectiva  de  les  matèries  comunes  per  al  personal  funcionari  i  per  al  personal  laboral  de
l'Ajuntament de Gavà.
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Segon.- Comunicar aquest acord a les seccions sindicals, Comitè d’empresa i Junta de Personal
de l’Ajuntament de Gavà.
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 4 C's i 1 CiU -Sr. Castellano), cap en
contra i vuit (8) abstencions (3 ERC, 2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr. Rafanell), donant-se per tant el
vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

 ---------

El tinent d'alcalde, Sr. Tort, va comentar que portaven aquest acord a aprovació al Ple amb
la Junta de Personal, que afecta principalment a la Polica, que demanen que en quant a les
nits dels festius 23 de juny, 24, 25 i 31 de desembre i l'1 de gener, alguns torns que no es
consideraven especials,  es consideresin ara especials per tal  de tenir el plus de 182,34
euros. També hi havia la petició de considerar com hores extres especials totes aquelles
que entren dintre d'aquest torn. 
Respecte al tema de quan un policia ha de comparèixer en un jutjat, de vegades coincideix
en horari de feina i d'altres no, també s'ha aclarit amb aquest acord. 

En el torn de paraules, la Sra. Parés va anunciar que s'abstindrien a la votació per no
formar part de la mesa de negociació i desitjava que la millora de les condicions siguin
positives per l'Ajuntament i pels treballadors. 

El Sr. Ibáñez va assenyalar que votarien a favor, tal com van fer a la Comissió Informativa
perqué és un acord govern-sindicats i a més les propostes que presenten són lógiques. 

Finalment el Sr. Tort va agrair el tó de tot els grups. 

7 –   APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NUM 
07/2018 DEL PRESSUPOST GENERAL 2018 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ
 
ANTECEDENTS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a
l'exercici 2018, en sessió celebrada el dia 25 de gener de 2018.
Havent estat aprovada la modificació de crèdit Núm. 5/2018 al Ple de data 22 de març de 2018
per crèdit extraordinari del Pressupost de l’Ajuntament 2018, finançat per operació de crèdit i
baixes  amb  el  detall  per  aplicacions  que  figura  a  continuació  i  per  un  import  total  de
1.863.578,00 €, d’acord amb l’estructura següent:
 
Finançament

Ex. Concepte Descripció Nou Ingrés Baixa
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2018 25916 0110A 91300 Préstecs rebuts a ll/t 1.853.578,00  
2018 40016 4311A 482010018 Subvencions a assoc. Comerciants  10.000,00

    TOTAL 1.853.578,00 10.000,00

Crèdit Extraordinari

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import  
2018 34016 1621A 740000018 Transf. de capital a PRESEC - RSU 1.247.618,00  

2018 34016 1620A 740000018
Transf.  de  capital  a  PRESEC  -  Neteja
Viària

396.702,00  

2018 34016 1553A 740000018
Transf.  de  capital  a  PRESEC  -  Vies
Públiques

100.452,00  

2018 34016 1710A 740000018
Transf.  de  capital  a  PRESEC -  Parcs  i
jardins

27.716,00  

2018 34016 1650A 740000018
Transf.  de  capital  a  PRESEC  -
Enllumenat Públic

81.090,00  

2018 40016 4311A 489009918 Aportació a la Unió de Botiguers de Gavà 5.000,00  

2018 40016 4311A 489019918
Aportació a  l'Associació  de comerciants
l'Illa del Centre de Gavà

5.000,00  

    TOTAL 1.863.578,00  

 
Atesa l'aprovació del Real Decreto-Ley 1/2018, de 23 de marzo,  por el que se prorroga para
2018 el  destino del  superávit  de  las  corporaciones  locales  para  inversiones  financieramente
sostenibles y se modifica el ámbito objetivo de éstas.
 
Atesa la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint
present  que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària,  sent  necessària la
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat
en  part  per  Baixes  d'altres  partides  de  despesa i  en  part  per  Romanent  de  Tresoreria  per
Despeses Generals de l'exercici 2017.
 
Atesa la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint
present que el crèdit previst per aquestes despeses és insuficient, sent necessària la tramitació
d'un  expedient  de  modificació  de  pressupost  mitjançant  suplement  de  crèdit  finançat  amb
aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2017.
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia.
 
FONAMENTS DE DRET
 

• Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.
• Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990
• Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990
• Real Decreto-Ley 1/2018, de 23 de marzo, por el que se prorroga para 2018 el destino

del superávit de las corporaciones locales para inversiones financieramente sostenibles y
se modifica el ámbito objetivo de éstas.
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Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament ,previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent, l'adopció dels
següents 
 
ACORDS:
 
PRIMER.- Deixar sense efecte la modificació de crèdit per import de 1.853.578 € amb el detall
següent i anul·lar les operacions corresponents:
 
Finançament

Ex. Concepte Descripció Nou Ingrés

2018 25916 0110A 91300 Préstecs rebuts a ll/t 1.853.578,00

    TOTAL 1.853.578,00

Crèdit Extraordinari

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2018 34016 1621A 740000018 Transf. de capital a PRESEC - RSU 1.247.618,00

2018 34016 1620A 740000018 Transf. de capital a PRESEC - Neteja Viària 396.702,00

2018 34016 1553A 740000018 Transf. de capital a PRESEC - Vies Públiques 100.452,00

2018 34016 1710A 740000018 Transf. de capital a PRESEC - Parcs i jardins 27.716,00

2018 34016 1650A 740000018 Transf. de capital a PRESEC - Enllumenat Públic 81.090,00

    TOTAL 1.853.578,00

 
 
SEGON.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari i per suplement
de crèdits del Pressupost de l’Ajuntament 2018, finançat per operació de crèdit amb el detall per
aplicacions  que  figura  a  continuació i  per  un import  total  de 1.119.500,00  €,  d’acord amb
l’estructura següent:
 
Finançament

Ex. Concepte Descripció Nou Ingrés

2018 25916 0110A 91300 Préstecs rebuts a ll/t 1.119.500,00

    TOTAL 1.119.500,00

 

Crèdit Extraordinari

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2018 17016 9330B 623000018 Instal·lacions noves en equipaments 100.000,00

2018 17016 9330B 624000018 Invers noves en elements transport suport equipame 10.000,00

2018 17016 9330B 625000018 Instal·lacions noves en equipaments - mobiliari 47.000,00

2018 17016 9330B 632000018 Inv. de rep en edif.i altres construccions 200.000,00

2018 17016 9330B 641000018 Software gestió d'espai i recursos  12.000,00

2018 18016 1521A 780000018 Transf. per ajuts al finanç d'inversions-Ascensors 40.000,00

2018 21016 9203A 636000318 Renovació maquinari 30.000,00

2018 26016 9200A 624000018 Invers noves en elements transport Serv Grals 25.000,00
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2018 26016 9200A 625000018 Inversió nova en mobiliari 50.000,00

2018 32016 9330B 622000018 Inv nova en edif i altres construccions 200.000,00

2018 34016 1532A 767000018 Aportació al Consorci del Parc Agrari B. Ll. 10.000,00

2018 34016 1533A 633000018 Inv rep Instal·lacions via pública 25.000,00

2018 34016 9330B 623000018 Instal·lacions noves en equipaments 10.000,00

2018 34016 9330B 632000018 Rehabilitació edificis  50.000,00

    TOTAL 809.000,00

 

Suplements

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2018 21016 9203A 639000018 Inversions de reposició Informàtica 60.000,00

2018 21016 9203A 641000118 Aplicacions informàtiques 245.500,00

2018 35316 1331A 625000018 Manteniment vies públiques - Mobiliari 5.000,00

    TOTAL 310.500,00

 
TERCER.-  Aprovar  inicialment la  modificació  de  crèdits  per crèdit  extraordinari del
Pressupost de l’Ajuntament 2018, finançat per Romanent de Tresoreria de l'exercici 2017, amb
el  detall  per  aplicacions  que  figura  a  continuació i  per  un  import  total  de  4.674.150,00 €,
d’acord amb l’estructura següent:
 
Finançament

Ex.
Concepte/Aplicació  de
despesa

Descripció
RT  per  Despeses
Generals

2018 25917 9390A 87000 R.T.per desp.gnrals/Finanç. Crèdit extraordinari 4.674.150,00

    TOTAL 4.674.150,00

Crèdit extraordinari

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2018 17016 3330F 632000018 Inv. de rep en edif.i altres constr-IFS Eq. Cultur 39.000,00

2018 17016 3330F 633000018 Inv. de rep en Instal·lacions - IFS Eq. Cultur 11.000,00

2018 17016 3420F 632000018 Inv. de rep en edif.i altres constr-IFS Eq. Esport 30.000,00

2018 17016 3420F 633000018 Inv. de rep en Instal·lacions - IFS Eq. Esport 90.000,00

2018 17016 3420F 635000018 Inv. de rep en Mobiliari - IFS Eq. Esport 50.000,00

2018 17016 9330F 633000018 Inv. de rep en instal.lacions-IFS Equipament 112.500,00

2018 32016 1533F 619000018 Inversions rep. via pública Urbanisme - IFS 155.000,00

2018 34016 1532F 619000018 Campanya asfaltat - IFS 200.000,00

2018 34016 1533F 619000018 Inv rep infraest i bens ús gral - IFS 1.460.000,00
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2018 34016 1621F 740000018 Transf. de capital a PRESEC - RSU - IFS 1.898.738,00

2018 34016 1710F 635000018 Inv rep Mobiliari - IFS 400.000,00

2018 34016 9330F 632000018 Inv. repos. en edificis administratius - IFS 75.000,00

2018 35016 1320F 624000018 Inv. nova vehicles - Policia - IFS 54.000,00

2018 35316 1331F 624000018 Inversió en vehicles - Mobilitat - IFS 46.000,00

2018 35316 1331F 625000018 Manteniment vies públiques - Mobiliari IFS 20.000,00

2018 40116 9330F 623000018 Maquinària nova en equipaments - IFS 32.912,00

    TOTAL 4.674.150,00

 
QUART.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per suplement de crèdit del Pressupost
de  l’Ajuntament  2018, per  Romanent  de  Tresoreria  de  l'exercici  2017,  amb  el  detall  per
aplicacions  que  figura  a  continuació i  per  un  import  total  de  175.000,00 €, d’acord  amb
l’estructura següent:
 
Finançament

Ex.
Concepte/Aplicació de
despesa

Descripció
RT  per  Despeses
Generals

2018 25916 9390A 87001 R.T. per desp.gnrals/Finanç. Suplement de crèdit 175.000,00

    TOTAL 175.000,00

 

Suplements de crèdit

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2018 25916 0110A 913000018 Amortització de préstecs a ll/t 175.000,00

    TOTAL 175.000,00

 
CINQUÈ.- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes
Locals,  sense que s'hi  hagi  interposat  cap reclamació o al·legació,  s'entengui  definitivament
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit  núm. 07/2018 del pressupost de l'Ajuntament
corresponent a l'exercici 2018.
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), dos (2) en contra (2
PP) i sis (6) abstencions (4 C's i 2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment–  a  la  sessió (21),  quòrum que,  amb caràcter  general,  exigeix l'art.  47.1 de la  Ley
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.
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Prèviament, es va realitzar la votació a les esmenes presentades pel grup municipal de GSSP, 
que van ser desestimades,  amb el següent resultat:

Esmenes presentades pel grup municipal de GSSP

1
Creació i posada en marxa d'una llar d'infants 
municipal 

A favor: 2 (2 GSSP)

En contra:  11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 8 (3 C's, 4 ERC, i 1 CIU-A. Rafanell)

 2
Adaptació d'edificis i serveis públics aqualsevol
discapacitat 

A favor: 2 (2 GSSP)

En contra:11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 8 (3 C's, 4 ERC, i 1 CIU-A. Rafanell)

3
Instal·lació d'equipaments biosaludables a 
diferents espais de Gavà 

A favor: 2 (2 GSSP)

En contra: 11 (8 PSC,2PP i 1 CiU -R.Castellano)

Abstenció: 8 (3 C's, 4 ERC, i 1 CIU-A. Rafanell)

  ---------

El tinent d'alcalde de Nova Governança i Economia explica que aquesta modificació de
crèdit està relacionada amb el romanent de Tresoreria. 
Es dona de baixa el préstec a llarg termini d' 1,8 milions d'euros que estava aprovat pel
Ple  del  mes  de  febrer  per  destinar-ho  a  maquinària  de  Presec,  atès  que  aquesta
maquinària, pel canvi legislatiu recent, es pot adquirir per romanent de Tresoreria. 
Va explicar també que es dona d'alta un préstec d' 1,19 milions per aquelles inversions
que no formen part de les inversions financerament sostenibles.
Com a inversions,  va destacar la remodelació integral  dels parcs infantils  del  passeig
Maragall i del parc del Mil·lenni amb una dotació total de 400.000 euros; la posada en
marxa de la Botiga Solidària amb una inversió de 200.000 euros, l'adquisició de vehicles
municipals  més  sostenibles  per  125.000 euros;  modernització d'equipaments  esportius
amb 320.000 euros que aniran a intervencions com un nou wellness a la Nova Piscina,
renovació de la pista de Can Tintorer, adequació de la pista d'atletisme de l'estadi de la
Bòbila,  instal·lació  de  cortines  separadores  al  poliesportiu  Jacme  March,  nova  sala
d'activitats a Can Tintorer, el mur d'expressió artística a la piscina Can Tintorer, nou tapís
per gimnàstica rítmica a Can Tintorer, i rehabilitació de la sauna seca de la nova piscina. 
També hi han 162.000 euros que es destinen a millora d'equipaments socio culturals, com
al  Casal  de  Cultura American  Lake,  Casal  Sant  Jordi,  local  de l'Associació de Veïns
Ausias March. 
Està prevista una inversió de 200.000 euros com a primera aportació per a una possible
adquisició d'una planta baixa i primer pis de dos immobles a la Rambla per donar accés
des d'aquests a la Casa de les Famílies.
Com a millores  de l'espai  públic,  va  explicar  que es  faria  una inversió d'1,2 milions
d'euros pel pla director d'espai públic de Gavamar, i d'1,9 milions d'euros per renovar els
vehicles del nou model de gestió de residus.
La partida  que es  destina a  renovació de carrers  és  de 200.000 euros,  i  també  estan
previstes millores al Cementiri municipal, com la millora de les cobertes i la façana, i
dotar-lo de nova maquinària. 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Es destinaran 335.000 euros a aplicacions informàtiques  de l'Ajuntament,  i  finalment,
175.000 euros a amortització de crèdit així es reduirà a prop del 50%. 

En el torn de paraules, la Sra. Parés, del grup del Partit Popular, va dir que votarien a
favor en aquest punt, per coherència amb el que ja van votar a la Comissió Informativa i
votarien en contra de les esmenes. 

El  Sr.  Bondia,  de  GSSP,  va informar  als  assistents  que s'havien reunit  amb diferents
col·lectius, entitats, associacions, veïns i veïnes, i que presentaven una sèrie d'esmenes
per cobrir necessitats urgents amb el romanent de Tresoreria de l'any passat, així com
alguna modificació de crèdit.  La seva prioritat, va expressar, és la d'escoltar a la gent i
tractar de fomentar polítiques que beneficiïn la qualitat de vida dels veïns i veïnes que són
els que els van votar. 
Havien presentat a tots els grups municipals les seves propostes d'esmenes per al seu
estudi  i  aportar  els  comentaris  i  modificacions al  respecte.  Són mesures  sostenibles i
urgents constatades amb les necessitats de les veïnes i veïns des de fa uns anys i que no té
tenen en compte l'actual govern. 
La primera mesura proposada és la creació i posada en marxa d'una guarderia municipal
pública per al curs 2019-2020, una inversió financerament sostenible per a donar resposta
a la demanda social urgent de conciliació de la vida familiar i pal·liar la insuficient oferta
pública amb dos guarderies públiques i onze privades.  Hi ha un local buit per a aquest
espai durant més de deu anys que no dóna cap servei a la societat.

L'esmena  número  2,  relativa  a  l'adaptació  d'edificis  públics  i  serveis  a  qualsevol
discapacitat, atès que hi ha edificis públics o escoles construïts des de fa ja quaranta o
cinquanta  anys,  continuen  sense  ser  accessibles.  Altres  edificis  tenen  ascensors  molt
antics, com és el cas del Casal Sant Jordi. En aquest cas es milloraria l'accessibilitat i
substituiria aquest ascensor, que comportaria la millora de l'accessibilitat i  es reduiria el
cost de manteniment, i compliment amb la llei d'accessibilitat d'edificis públics. 

L'esmena  número  3  feia  referència  a  la  instal·lació  d'equipaments  biosaludables  a
diferents espais de Gavà, i procediria del crèdit del local. Hi ha molt poques zones a la
ciutat amb equipaments biosaludables, que són espais verds ubicats en nuclis urbans i
compostos per diferents equips per a l'exercici físic que aporten una nova filosofia de vida
per a les persones adultes i gaudir del seu temps d'oci amb salut. Va explicar els beneficis
per a la salut de la pràctica de l'activitat física (aspectes mentals, psicosocials, millora de
la  qualitat  de  vida  del  sistema  immunitari,  efectes  metabòlics,  sistema  locomotor  i
cardiovascular, etcètera). Adjuntava també un quadre amb el número d'equipaments per
barri.
Per  tot  l'exposat,  va  manifestar  que era  necessari  distribuir  aquests  espais  per  tota  la
ciutat, instal·lats en consens amb els veïns i veïnes dels barris, amb el vistiplau de les
associacions.

A continuació, el Sr. Ibáñez del grup municipal de Ciutadans, va manifestar que estaven
d'acord amb el punt número 1, que deixava sense efecte la modificació de crèdit destinada
a Presec. Va dir també que la renovació de la maquinària era una manera de garantir la
continuïtat de l'empresa.
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Respecte al punt segon, no estaven d'acord amb la sol·licitud de crèdit, perquè els usos als
que aniria destinat no els trobaven justificats. 
A l'acord tercer, estaven d'acord amb la transferència a Presec en la partida de 200.000
euros addicionals per asfaltat que ja havien parlat amb l'equip de govern, la inversió de
vehicles de mobilitat i de la Policia, així com alguna altra partida. 
També  va  comentar  que  els  175.000  euros  destinats  a  amortització  de  deute,  que
provocaria l'incompliment de despesa per dos raons: per una banda la petició d'un crèdit, i
per  l'altre,  que  les  inversions  financerament  sostenibles  sobrepassen  la  xifra  de
1.399.171,03 euros, que obligarà a fer un pla financer.
Altres partides que també va voler comentar van ser els 90.000 euros destinats a elements
de benestar a la zona d'aigües existent a la nova piscina; 10.000 per la rehabilitació de la
sauna seca,  200.000 per  l'adequació de la  Botiga Solidària,  que,  va  preguntar  si  s'ha
consensuat amb totes les entitats que han de formar part en quin local s'instal·larà, com
funcionarà, perquè els hi consta que alguna entitat no té aquesta informació. 
Pel que fa als 200.000 euros per a l'adquisició d'un immoble a la Rambla, per tal que la
Casa  de  les  Famílies  tingui  accès  des  de  la  Rambla,  va  opinar  que  ja  funciona
correctament.
Va fer referència a què es destinava en danys anteriors el romanent de Tresoreria: en 2015
es van destinar 2.800.000 euros a amortització de deute, que juntament amb els 3.140.000
previstos als pressupost van fer que s'amortitzessin gairebé 6 milions d'euros. Del 2016,
es  van  destinar  2.600.000  a  amortització  i  2.700.000  de  pressupost  feien  més  de  5
milions. 
Ara, del romanent de Tresoreria del 2017 es destinaran 175.000 euros a amortitzar deute,
junt amb els 2.800.000 previstos al pressupost, que donen un total d'uns 3 milions. És a
dir,  les  quantitats  destinades  a  amortitzar  deute  s'han  reduït  a  la  meitat,  degut
principalment a la destinació de despeses, algunes raonables i altres no. 
Va preguntar a l'equip de govern si ha descobert que hi han necessitats urgents com les
que han exposat, o és que dintre d'un any hi hauran eleccions municipals, i per tot això, el
vot del seu grup seria l'abstenció. 

El Sr. Tort va respondre a les intervencions, en primer lloc a la del Sr. Ibáñez, donant-li la
raó en el ritme dels últims anys en quant a l'amortització de deute, però s'ha de tenir en
compte que si ara s'incompleix la regla de la despesa és per una norma imposada pel
govern de Madrid que impedeix invertir diners dels ciutadans en necessitats que té la
ciutat, i en comptes de fer-ho amb el romanent de Tresoreria, no hi ha més remei que fer-
ho mitjançant crèdit.

Respecte a les esmenes de Gavà sí se puede, va manifestar que el govern municipal volia
fer una guarderia i s'està fent l'estudi de viabilitat econòmica per fer-la, però no només
per la inversió inicial, sinó també per la posterior gestió, que esperaven tenir-ho enllestit
en els propers mesos. 
En quant a l'adaptació d'edificis, el 100% està pràcticament adaptat, i l'ascensor del Casal
Sant Jordi és una de les properes inversions a realitzar en quant hi hagi disponibilitat
pressupostària.
Les escoles són competència de la Generalitat, però va dir que li constava que estava
pactada la construcció d'un ascensor cada any a les tres escoles que a dia d'avui no estan
adaptades.

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Pel que fa als circuits biosaludables, ja n'hi han dos, un al Parc del Mil.leni i un altre al
Calamot, i altres més dirigits a la gent gran, a la Diagonal, Torre Lluch, etcètera. Com es
refereix a que són propostes fetes pels veïns, i l'import que suposa (143.000 euros per a
deu espais), i va explicar que podien haver estat propostes del Junts Fem Barri que tot just
ha finalitzat fa poc temps, i que la ciutadania decidís si volien o no aquests espais i on els
volen.  Les  inversions de menys  de 35.000 euros,  anomenades «microurbanisme»,  per
millorar espais públics es deixen en mans de la ciutadania des de l'any 2014, i el millor
que es pot fer perquè el parc sigui a gust dels veïns amb consens amb l'associació de
veïns, és que ells proposin qué volen i ho votin i ho decideixin. 

Coincidien  amb  les  seves  esmenes,  però  és  necessari  un  temps  d'anàlisi  i  estudi  de
viabilitat econòmica, al menys una setmana, i no s'havien rebut les esmenes fins el dia
anterior al ple.  Votarien que no, però les tres esmenes eren viables.

8 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS

Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 17 d'abril al dia 15 de maig de 2018.

El Sr. Castellano va exposar l'aprovació del Pla Estratègic de Turisme per Decret d'Alcaldia,
donant compte al Ple del mateix, que havia estat consensuat amb els portaveus municipals.
Va explicar que es tractava d'un pla per impulsar la creació de l'activitat econòmica en aquest
sector, i que permeti dissenyar les línies estratègiques a seguir durant els propers anys per tal de
promocionar la ciutat i posar en valor els seus actius econòmics, culturals i patrimonials. Va
afirmar que es tractava d'una eina necessària per orientar el sector turístic,  la presa de decisions,
optimitzar els recursos i millorar la qualitat de la prestació de serveis. S'afavorirà el creixement
del turisme ordenat i compatible amb la conservació i posant en valor els recursos naturals de
Gavà. 
Amb els objectius del Pla es pretén aconseguir disposar d'un coneixement a fons de la situació
actual  de  la  promoció  de  la  ciutat,  d'una  visió  compartida  del  desenvolupament  turístic,  i
dissenyar el model de desenvolupament pels anys 2018-2028.
El treball s'ha realitzat fonamentant-se en l'anàlisi de la informació, la participació del sector
públic i privat relacionat amb l'activitat turística, l'aplicabilitat de les propostes d'actuació, i el
treball conjunt amb els responsables tècnics dels projectes i els grups polítics de l'Ajuntament de
Gavà, als que va agrair la seva disposició i la seva aportació d'iniciatives. 
S'ha pogut fer una anàlisi i amb un plantejament de desenvolupament estratègic i millores, un
pla que Gavà no ha tingut mai, amb el suport de la Diputació de Barcelona, que assumeix el
75% del cost.
Va  finalitzar  donant  les  gràcies  al  personal  municipal  que havien contribuït  en  l'elaboració
d'aquest pla, als grups municipals, a l'assessor de l'Àmbit,  i a la Virgínia Vargas, perquè ha
suposat una feina llarga i consistent. 

-----------

La Sra. Guadalupe del Río va abandonar la sessió a  les 19:01 hores
 

-----------
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A continuació, la primera portaveu que va intervenir va ser la Sra. Parés, del Partit Popular,  que
va dir que feia temps que el seu grup ho reclamava. Va agrair la tasca feta pels tècnics i que
s'hagés comptat  gent de la ciutat i amb la participació de la resta dels grups polítics. Seria molt
important, va dir, remarcar l'estratègia, el calendari, la transversalitat, l' avaluació dels objectius
que es vagin complint,   i el pressupost que en cada exercici es volguí destinar per la seva
efectivitat, que no apareixen en aquest primer text. Molta feina, va dir, per la ciutat de Gavà,
amb la complexitat de treballar en xarxa amb altres ciutats de l'entorn. Va finalitzar afirmant
que  esperaven  un  creixement  sostenible  del  turisme,  compatible  amb  el  creixement  i  la
indústria, sense perdre el sentiment de  poble i avançar per ser una ciutat més atractiva. 

Seguidament, el regidor de Gavà sí se puede, el Sr. Herrera, va comentar, respecte a l'anàlisi, és
bastant complet el que s'ha realitzat, però que a les propostes van trobar a faltar més concreció a
les mesures a aplicar,  perquè es tractava de mesures molt  genèriques. Per exemple, a l'hora
d'oferir els productes que té Gavà com a experiència de participació ciutadana, campanyes a
desenvolupar, potenciar el Parc Arqueològic, el Parc Agrari, el Garraf, en resum, les sinergies
entre el turisme, cultura, naturalesa i esport, cost aproximat, etc. Entenien que era una primer
informe, no és un procés tancat, sinó obert i continu, i esperaven que els dubtes es poguessin
solventar durant aquest any.

El Sr. Massana, d'ERC,  va manifestar que estaven contents, que era un inici, però un document
complet i esperançador. Creuen en el potencial de Gavà i aprecien l'esforç que ha fet la regidoria
i es congratula no només en la implementació  d'aquest projecte que havien demanat durant
anys, sinó també amb l'èxit que havia tingut la Fira d'Espàrrecs d'enguany. 

El regidor de Ciutadans, el Sr. Ibáñez va agrair el document que se'ls havia fet arribar i la feina 
feta. Des de l'entrada a l'equip de govern, el tinent d'alcalde Sr. Castellano sempre havia tingut 
aquest tema present, per tant, agraïa el treball realitzat. També va dir que era un primer pas, i era
un projecte que s'hauria d'anar concretant amb el pas del temps, un document viu que esperaven 
que tingués un bon funcionament pel bé de la ciutadania. 

Per tancar, el Sr. Castellano va agrair les intervencions, i va puntualitzar que si havia manca 
d'informació i concreció, encara falta molta feina per fer i en propers documents es podrà 
completar el document. 

9 –   PRECS I PREGUNTES

En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les correspo-
nents respostes.

El primer Grup Municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el grup municipal de C’s. 
El regidor d'aquest grup, el Sr. Miguel Angel Ibáñez, va exposar que: «Donat que a Gavà tenim
autobusos que recorren només el nostre poble, tan el nucli central com la quasi totalitat dels di-
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ferents barris que el compossen, tenin en compte que els autobusos d'aquesta linia porten no-
més publicitat institucional, tenint en compte els nous sistemes de publicitat Low Cost en que a
cada lateral del autobús y a la trasera por hi haver publicitat de diferents anunciants el qual fa
que els costos siguin baixos i puguin ser asumits per la majoria dels comerços locals, Conside-
rant que es precisament la publicitat Low Cost i de proximitat la que pots ser mes interesant per
als nostres comerciants locals i que es presisament aquesta linia de autobusos urbans la que re -
corre diariment durant moltes hores els carrers on viuen i per un es deplacent els seus poten-
cials clients.
Tenin en compte la preocupació que supossa per a Ciutadans la promoció del comerç local o de
proximitat, formulem el següent prec: Que l’ajuntament de Gavà estableixi les condiciones per
tal  de  puguer treure  a  Concurs Public la  publicitat  dels  autobusos de la linia  urbana GA-1
establint com a anunciants finals unicament comerços de Gavà”. 

Per part de l'equip de govern, va respondre la Sra. Fernández, tinenta d'alcalde de l'Àmbit de
Ciutat i Territori, qui va informar que el servei de la línia Ga1 no té adscrita publicitat externa,
segons el contracte de l’Àrea Metropolitana de Barcelona amb l’operador Baixbús, i per tant no
pot portar anuncis d'empreses privades, ja que el seu espai exterior no és comercialitzable.
L'actual rotulació de "Gavà Naturalment" correspon a la imatge corporativa i institucional de la
ciutat, i no es concep com a publicitat, sinó com a decoració de la línia Ga1 que ofereix un
servei de bus purament urbà.

En el torn de preguntes formulades pel grup de Ciutadans va ser exposat pel regidor Sr. Ga-
vilán, qui va formular la següent pregunta: «Ante la celebración el próximo mes de junio de la
verbena de San Juan y dada la cantidad de ciudadanos que se desplazan al Paseo Marítimo y a
la playa para celebrarla y teniendo en cuenta que a los problemas de aparcamiento se suman las
fiestas y hogueras en la playa y también la gran cantidad de cohetes de todo tipo que se tiran
esa noche y del peligro de incendio que representan formulamos la siguiente pregunta: ¿Tienen
ya definido el operativo o dispositivo especial para esa fecha tanto en el núcleo de Gavà como
en GavaMar? ¿Se dispondrá en esa fecha de los 6 agentes interinos?”

Novament va respondre la Sra. Fernández, qui va expressar que encara que aquest dispositiu no
està definit en detall, donat que encara resta un mes fins aquest dia, si quees pot avançar que
com cada any, el  cos de policia realitzarà un operatiu especial per a la revetlla de Sant Joan,
per vetllar per la seguretat de tots els ciutadans i per que tothom pugui disfrutar d’una nit d’es -
barjo i de revetlla amb respecte i amb cura. Des de protecció civil tambè s’informarà per xar -
xes,  de totes aquelles precaucions que hem de tenir a aquesta nit de Sant Joan, per disfrutar
d’una bona revetlla. 
En  aquesta  data,  els  sis  agents  de  policía  en  régim d’interinatge,  i  es  trobaran  plenament
operatius pel 24 de juny, pel servei de platja.

La següent pregunta de Ciutadans, també formulada pel Sr. Gavilán,  va ser referent als pas de
vianants:  “Dado que  se  está  reponiendo la  pintura  viaria  en  algunos  pasos  de  peatones  de
nuestra ciudad y que cuando se hizo la última vez, se pintaron con cierto relieve y que ahora no
se pintan con el citado relieve, que era para dar seguridad sobre todo a los motoristas y ciclistas
en caso de lluvia o de condensación por humedad, esto último especialmente frecuente en Gavà-
Mar, por ello formulamos la siguiente: pregunta ¿Por qué no se están pintando los pasos de
peatones con las líneas de relieve como se han realizado en anteriores ocasiones?
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Va tornar a respondre la Sra. Fernández, qui va explicar que una de les actuacions que s’han
realitzat a Gavà Mar, com vé indica es la renovació i repintat dels passos de peatons, aquesta
actuació s’ha executat per una empresa externa, que ha realitzat els treballs conforme s’exigeix,
amb pintura de doble component antidesliçant. 

La següent pregunta va ser formulada pel Sr. Ibáñez, qui va dir textualment: “Habiendo tenido
conocimiento de que respecto de la subvención de  283.916,91€concedida por la Diputación
Provincial de Barcelona dentro de la línea 1 de soporte integral al fomento de la ocupación, en
el marco de la “Xarxa de Governs Locals 2016-2019”, este equipo de gobierno solamente ha
justificado 144.844,67€ y que ha solicitado una renuncia parcial que asciende a 139.072,24€.
Nos llama la atención y nos preocupa que con el paro que tenemos en nuestra población se
devuelva una ayuda de casi 140.000€ porque no se haya  podido justificar la totalidad de la
subvención recibida por ello formulamos la siguiente pregunta:  ¿Se planificó con antelación
suficiente? ¿Los perfiles escogidos no se adaptabana la realidad de nuestra población?

Va respondre a aqueseta pregunta el Sr. Tort, qui va explicar que l'Ajuntament té un pressupost
en polítiques d'ocupació de més d'un mil.lió d'euros anuals  que es va executant, algun amb
subvencions,  d'altres  amb pressupost  propi  i  en aquest  cas  va haver-hi  una disfunció en la
subvenció, que per primera vegada feia la Diputació de Barcelona. No regulava l'accés al lloc de
treball ni quin tipus de procés selectiu s'havia de fer, per laqual cosa accedia amb condicions
d'igualtat, capacitat i mèrit. Aixó va complicar la gestió i per aquest motiu el 20 d'octubre es va
demanar una pròrroga per executar la subvenció fins el mes de juny de 2017. . A finals de gener
de 2017, la Diputació va comunicar que s'aprovaba la pròrroga parcialment, fins el 31 de març
de 2017, i un cop presentada la justificació, es van rebre requeriments perquè part del pla es va
executar fora de termini perquè la pròrroga concedida va ser inferior a la demanada inicialment. 
La lectura positiva de tot aixó, va assenyalar el tinent d'alcalde, és que a partir de la següent
convocatòria, s'han donat dos anys (2017-2018), el que mostra que és una complexitat que han
tingut més Ajuntaments. Per evitar que torni a passar, aquestes subvencions estan integrades
dintre del treball de Recursos Humans, i per a aquesta convocatòria ja no caldrà demanar cap
pròrroga. 

Finalitzat el torn de Ciutadans, va començar el torn del grup municipal d'ERC, qui va expo-
sar, com antecedents, que: “ l'abril d'enguany l'Àrea Metropolitana de Barcelona va aprovar el
nou projecte bàsic de restauració de l'abocador de la vall de Joan, amb finançament de l'Agèn-
cia de Residus de Catalunya. 
Per l'esllavissament de terres de l'abocador, la font de la ginebra, situada a l'encreuament de la
riera de la Vall de Joan amb el torrent del Fondo de l'Infern, va quedar colgada. Aquesta font ja
es va recuperar i restaurar l'any 2002, i ara que s'entra en la fase de restauració definitiva de
l'abocador, fora bo tornar-la a netejar i adequar, alhora que s'obre un camí d'accés a la Cova Bo-
nica, indret emblemàtic de Gavà, situada a la paret meridional del Fondo de l'Infern.
Considerem que cal aportar per la valorització de l'entorn natural de la ciutat, i en aquest sentit
la recuperació de la Font de la Ginebra i l'accés a la Cova Bonica són un bon actiu. 
Vist aixó formulem el següent prec: instem al govern municipal  a aprofitar que s'entra en la
fase definitiva de restauració de l'abocador de la Vall de Joan per recuperar la Font de la Gine-
bra i l'accés a la Cova Bonica. 

Per part  de l’equip de govern,  va respondre la Sra.  Fernández,  informant  que la font  de la
Ginebra es troba dins el domini  hidràulic de la riera Seca i, per tant,  en àmbit de gestió de
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l'ACA.  Tot  i  així,  l'Ajuntament  valorarà  la  possibilitat  de  realitzar-hi  tasques  de  millora  i
adequació per tal de millorar-ne el gaudi per part dels ciutadans de Gavà.
Respecte a l'accés a la Cova Bonica, generar nous accessos és sempre un tema complex. El
permís de pas correspon a l’Àrea Metropolitana de Barcelona, per aquest motiu l'Ajuntament
treballa, tal i com van sol·licitar el grup ecologista Quercus i la Unió Muntanyenca Eramprunyà,
en habilitar un pas per dins les instal·lacions del Dipòsit Controlat que permeti accedir amb
facilitat a l'itinerari actual que arriba a la cova Bonica.

El segon prec, formulat pel Sr. Pérez, feia menció a una pregunta pendent de resposta, i va
manifestar que el passat 12 de maig de 2016, amb registre d’entrada 11120, es va presentar una
pregunta escrita a partir d’una informació facilitada per part del grup ecologista Quercus en
relació a unes actuacions que s’estaven produint per obrir, de forma il·legal, dins del bosc  una
pista per a bicicròs. 
Les tasques es duien a terme als vespres i es tallaven i danyaven espècies protegides. 
La pista aniria des del dipòsit  d’aigua a la carena del turó de les Ferreres fins a la font de
l’Avellanosa.
Contravenint el que estableix el ROM, mai s’ha respòs aquesta pregunta ni es va actuar per
impedir l’execució de la pista, la qual es va acabar i es van posar palets i fustes per convertir el
tros de muntanya en un circuit adaptat per fer pràctiques de bicicròs. 
El  Sr.  Pérez va  demanar  en el  prec  que el  govern municipal  donés  resposta  a  la  pregunta
plantejada i a fer les actuacions necessàries per restaurar la realitat física alterada i determinar
qui va obrir la pista i sancionar-lo.

La tinenta d’alcalde de Ciutat i Territori, va respondre que es va detectar que s’estaven realitzant
actuacions  no  autoritzades,  de  desbrossada  i  alguna  tala,  i  ràpidament  es  va  comunicar  la
incidència als Agents rurals, cos  responsable de la vigilància general del medi natural, d’acord
amb la Llei 17/2003, de 4 de juliol.  Així mateix, l’ADF també va fer un seguiment posterior.
No podent-se descobrir la identitat dels responsables, ni l’objectiu d’aquesta, donat que  no es té
constància de que cap persona o col·lectiu hagin fent ús com a circuit de bicicròs.  

El següent prec va ser formulat per la Sra. Jiménez, qui va exposar que al Ple municipal de 28
de setembre de 2017, el grup d’ERC va explicar que a finals de 1974, l’Ajuntament de Gavà
havia adquirit una escultura denominada La Mare, de l’escultora Eulàlia Fàbregas de Sentme-
nat, que es va instal·lar l’any 1976 al parc de l’American Lake. Als anys noranta, l’escultura es
va retirar de la via pública i es va proposar que fou de nou exposada per al públic en un indret
adient i segur, com el jardí de la biblioteca Josep Soler Vidal. La resposta que es va donar va
ser que s’estudiaria la seva viabilitat. 
Atès que no hi ha hagut cap resposta, va instar al govern municipal a investigat què se`n va fer
amb l’escultura, i si no s’ha perdut, es torni a posar, i si s’ha perdut definitivament, depurar res -
ponsabilitats  i  sancionar-ne  les  persones  responsables  per  tal  de  rescabalar  l’erari  públic
d’aquesta pèrdua. 

A continuació, va  respondre el Sr.  Diaz, qui va dir:  “El  passat mes de setembre ja ens va
preguntar per aquesta escultura i  vàrem fer totes les gestions possibles per descobrir on era
guardada. Malgrat els nostres esforços no vàrem aconseguir trobar l’estàtua amb la qual cosa
hem de concloure que l’escultura es va perdre quan es van fer les obres d’enjardinament del
Parc Sant Jordi, al maig del 2006. Es va retirar d’aquest espai i es va portar a un magatzem i des
d’aleshores no se sap res mes.
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Vostè  demana  que depurem responsabilitats  i  rescabalem a  l’erari  públic  d’aquesta  pèrdua.
Estem estudiant si aquesta depuració és pertinent segons el que estableix la llei  d’1 d’octubre,
de  règim  jurídic  del  sector  públic.  L’article  36.3  diu  que  l’administració  ha  d’instruir
procediment al personal quan concorri “dolo, culpa o negligencia graves”.
Lamentem molt aquest incident i perquè no torni a succeir fets com aquests estem iniciant, de la
ma de la Diputació de Barcelona, la renovació del catàleg de patrimoni. Per nosaltres, protegir
el patrimoni local és una prioritat”.

Va  tornar  a  intervenir  la  Sra.  Jiménez  i,  en un altre  prec,  va  explicar  que la  Diputació de
Barcelona va endegar l’any passat  una nova línia de col·laboració amb els ajuntaments  per
donar-los  suport   econòmic  i  tècnic  en  l’elaboració  dels  seus  protocols  d’actuació  davant
l’assetjament sexual en espais públics d’oci.
Actualment  la  Diputació  ha  dissenyat  nou material  de  la  campanya  “no  es  no”  perquè  els
ajuntaments el pugin oferir en esdeveniments i activitats locals com ara fires, mostres, estands
informatius  i  oficines  municipals  d’atenció  ciutadana.  El  material  està  disponible  al  web
www.diba.cat/noesno. Hi ha postals per a xarxes socials, cartells-adhesius, bànners, i es poden
encarregar polseres personals. 
Finalment  van  instar  al  govern  municipal  a  aprofitar  aquests  materials  i  suport  tècnic  que
ofereix la Diputació per  divulgar-lo en el  marc  de la Festa  Major de Sant  Pere  i  els  altres
esdeveniments festius i firals de la ciutat. 

La regidora delegada d'Igualtat, la Sra. Gemma Badia, va informar que el passat 21 de maig, des
del Departament d’Igualtat de l’Ajuntament de Gavà, es va fer sol·licitud a la Diputació de
Barcelona de les  polseres que posen a  disposició en el  marc  de la campanya  “No és No”.
Aquestes  polseres,  juntament  amb  les  postals  i  cartells  que  també  facilita  la  Diputació  de
Barcelona,  es  repartiran durant  la  Festa  Major  en carpes  de sensibilització i  intervenció no
sexista. També està previst poder reforçar i ampliar aquesta campanya amb més material del
propi ajuntament, com gorres amb el lema “No és No”. 

Durant la XII Audiència Educativa “Micromasclismes i violències de gènere” del curs 2016 –
2017, les noies que van participar, van informar de la importància de conscienciar, sensibilitzar i
fer accions a traves de missatges i carpa informatives, per a sentir-se més segures i protegides,
en els àmbits festius.

L’Ajuntament de Gavà, va elaborar un document d’actuació-Festes lliures de sexisme- on es
recullen les pautes d’intervenció per tal de detectar i intervenir en casos d’agressions masclistes
durant els actes festius i on s’estableix el circuit d’actuació a seguir.

És un protocol d’intervenció específic per la Festa Major, que contempla tant l’actuació en els
casos d’agressions masclistes detectades, així com un punt de seguretat (Carpa), d’informació,
sensibilització i assessorament.

Durant la Festa Major de Gavà 2017 i durant la Festa FlaixBac (Sant Nicasi) dues professionals
especialitzades van està realitzant tasques d’informació en relació a les agressions masclistes en
contextos festius i de la violència masclista en general. 

Aquest any està previst seguir amb la línia d’actuació del darrer any ampliant la intervenció en
el col·lectiu LGTBI, per vetllar per unes  Festes lliures de sexisme i LGTBIFòbia.
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El darrer prec d’ERC feia referència a la llicència ambiental atorgada a Fumanya SA per la
construcció del càmping Tres Estrellas.
En aquest cas, va intervenir el Sr. Massana, que en lloc de llegir el text del prec, només va
explicar  que  el  prec  està  dividit  en  dos  parts  en  una  d’elles  demana  còpia  de  la  llicència
atorgada, i en l’altra demana perquè se li va atorgar aquesta llicència, tenint en compte que es
troba dins de l’espai natural del Delta del Llobregat.

Va respondre la regidora Sra. Badia, explicant la segona part del prec, atès que la còpia de la
llicència havia estat lliurada. 
La regidora va explicar que: “l’activitat del càmping Tres Estrellas està ubicada a la carretera C-
31, al quilòmetre 186 de l’autovia de Castelldefels i es troba en funcionament des de l’any 1962,
que no es poc.
Consegüentment,  estem  davant  d’una  activitat  prèvia  al  planejament  urbanístic  vigent,  no
obstant, atès que fa més de cinquanta anys només era obligatori obtenir la llicència d’obres però
no pas  la  llicència  municipal  ambiental,  per  aquest  motiu,  a  l’any 2013,  el  representant  de
Fumanya SA, va iniciar expedient per a l’adequació de la citada activitat preexistent a la llei
20/2009 del 4 de desembre, de prevenció i control ambiental de les activitats que constitueix
l’objecte de l’expedient de la llicència ambiental. 
En  aquests  moments,  la  propietat  està  tramitant  davant  de  l’Ajuntament  un  expedient  per
determinar  si  les  últimes  actuacions  ja  realitzades  en  aquesta  activitat  tenen  poca  o  molta
apreciació mediambiental, a efectes de determinar si cal tramitar un expedient d’avaluació, i en
el seu cas, quines serien les actuacions disciplinàries que se’n derivarien. 
Per la determinació d’aquesta qüestió, l’Ajuntament sol·licita informe previ al Consorci per la
protecció i la gestió dels espais naturals del Delta del Llobregat. 

Un cop finalitzat els precs i preguntes d’ERC, va començar el torn del grup municipal de Gavà
sí se puede, que en un primer prec formulat pel regidor Sr. Bondia, qui va exposar que: “Varias
familias de Gavà, nos hacen llegar la queja de que este gobierno ha modificado el uso de las ins-
talaciones municipales destinadas a la práctica del fútbol durante este verano, sin consensuarlo
con los clubes y/o asociaciones deportivas implicadas, dándoles la solución de usar al campo de
béisbol de Can Torelló para la práctica del futbol, cuando hasta la fecha se alternaban entre los 2
campos de futbol que existen en el centro de la ciudad. Es por lo que desde el grupo municipal
Gavà, Sí se puede, rogamos que  los clubes y entidades deportivas locales de fútbol, se les per-
mita continuar disfrutando durante el verano, de los campos de fútbol municipales que tenemos
en el centro del pueblo, como son el estadio municipal La Bóbila y Can Tintorer, tal y como han
ido utilizado hasta ahora, teniendo en cuenta las cortas edades de las y los menores que disfrutan
de los campus de verano. También nos consta que ayer se llegó a un acuerdo y los equipos de
fútbol podrán disfrutar de los dos campos de fútbol”. 

Per part de l’equip de Govern, va respondre el Sr. Barrena, regidor delegat de Cultura, Esports i
Mediació,  que va informar que el CF Gavamar i el FC Sporting van arribar a l’acord, d’alternar-
se cada entitat i cada any, l’ús del camp de futbol de Can Tintorer per desenvolupar el casal
d’estiu, ja que pel volum de nens i nenes no és viable fer-ho els dos junts. D’aquesta manera,
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una entitat fa ús del Camp de Futbol de Can Tintorer i l’altre feia ús de la Zona Esportiva de
Can Torelló.
Aquest any, l’ús de Can Tintorer li tocava al FC Sporting, però el CF Gavamar va comunicar al
Departament  d’Esports  que  no  volia  fer  ús  de  Can  Torelló,  per  no  tenir  relació  a  nivell
d’entrenaments i per la distància. D’aquesta forma van proposar utilitzar l’Estadi La Bòbila.
La utilització de l’Estadi la Bòbila està destinat principalment a la pràctica de l’atletisme. El
club d’Atletisme o club de Triatló fan ús de la pista, i la gespa només s’utilitza una vegada a la
setmana per l’entrenament del primer equip de futbol de Gavà i cada 15 dies per fer el partit. El
club d’atletisme també fa ús, però de forma molt puntual.
D’aquesta manera, el desenvolupar un casal esportiu de futbol en l’Estadi de la Bòbila comporta
un problema per la conservació i manteniment de la gespa, degut al tipus d’activitat, les sabates
que es porten, i pel volum de nens i nenes que fan ús. A més, s’ha de tenir present que aquesta
instal·lació és utilitzada pel casal esportiu que utilitza el club d’atletisme i el  casal  esportiu
municipal, el que provoca una major saturació de nens i nenes.
Tot i això, s’ha treballat per intentar trobar una solució per intentar que el CF Gavamar tingui
l’espai de pràctica que sol·liciten, i després de valoració conjuntament amb la Unitat Tècnica
d’Equipaments  Esportius,  s’han  marcat  unes  condicionants  per  utilitzar  les  instal·lacions  i
principalment la gespa de l’estadi:

- Utilització de 1,5 hores de la gespa per un volum de màxim 40 o 50 nens i nenes.
- Utilització de la gespa de només 4 dies, ja que 1 dia a la setmana s’ha de realitzar un

tractament obligatori de manteniment.

A més, des del Departament d’Esports es coordinarà l’ús dels espais entre les entitats esportives
i el casal esportiu municipal per evitar la saturació dels mateixos (combinant les activitats, les
sortides, etc.)
D’aquesta manera, en una reunió mantinguda amb el responsable del CF Gavamar amb data de
30 de maig, es va confirmar que el CF Gavamar podria fer ús de les instal·lacions de l’estadi la
Bòbila amb els aspectes detallats anteriorment, i l’entitat ho va acceptar i es va mostrar molt
col·laboradora.
Tot i que es permetrà la realització d’aquest casa esportiu aquest any, i a partir dels condicionats
exposats  anteriorment,  des  del  Departament  d’Esports  i  la  Unitat  Tècnica  d’Equipaments
Esportius,  no  es  recomana  realitzar  aquest  tipus  de  casals  en  els  propers  anys  per  evitar
desperfectes en la gespa, i es treballarà en un informe justificatiu i en noves propostes d’espais
alternatius.

El següent prec de GSSP, també formulat pel Sr. Bondia, era referent a la promoció de l’oferta
educativa pública, i va exposar que: “Unes 14 famílies amb domicili proper al col·legi Marcel·lí
Moragues de Gavà, no podran portar a les seves filles i fills a aquest col·legi a conseqüència de
la falta de línies en educació infantil, concretament P3. Recordem que fa 1 any, el departament 
d´educació va decidir retallar una línia en aquest centre.
L'Ajuntament no té les competències en educació, però si que pot fer tot el necessari per a la di-
fusió de l'escola pública de Gavà.És pel que des del grup municipal Gavà, Sí se puede! Preguem
que es convoqui un consell municipal d’educació extraordinari per fer una declaració de suport
a les línies a P-3 a l’escola pública de Gavà i per la disminució de ràtio d´alumnes per aula.
Que l’Ajuntament faci una promoció activa cada any de l’oferta educativa pública del municipi
mitjançant informació a les cartelleres, web, bruguers, ràdio i televisió municipal.
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Va respondre el Sr. Miquel Àngel Diaz, que va dir: “Estem d’acord amb vostè en que l’escola
Marcel·lí Moragas hauria de tenir dues línies. Així ho hem manifestat als Serveis Territorials
d’Educació tant a la reunió de planificació com a posteriors reunions que hem tingut un cop
conegudes les preinscripcions de les famílies.
També per aquest motiu, entre altres, es presenta en aquest ple una proposta de resolució a favor
de l’escola pública que fa esment de forma especial a l’escola Marcel·lí  Moragas i  demana
recuperar la línia de P3 que es va perdre de forma puntual fa un any.
Els resultats que ha obtingut l’escola pública de Gavà, no tancat encara per les dates, en general,
en  les  preinscripcions  han  estat  molt  bons  i  especialment  destaca  el  de  l’escola  Marcel·lí
Moragas. Demostren que l’escola pública té bona salut i que la ciutadania ho valora així ja que
l’ha marcada com a preferent en molts casos. Ja no és la segona opció per a les famílies, no és
una educació de segona, sinó que en molts casos és de primera.
Hem d’estar satisfets i com ajuntament mantindrem el nostre suport tant en la promoció activa
que fem cada any per les dates de portes obertes i preinscripció com el que fem durant tot  l’any
amb programes específics com el Mètode Glifing, o en la millora dels edificis que fem amb les
obres d’estiu. Per nosaltres l’educació és una prioritat i continuarem per aquest camí.
També continuarem reivindicant una disminució de ràtio d’alumnes per aula, especialment en
aquestes edats.  Creiem que la baixada de la natalitat  s’ha de respondre amb una baixada de
ràtios i no en una disminució de les places ofertades. Ho hem de viure com una oportunitat en
guanyar  en  qualitat  en  el  nostre  ensenyament,  tant  de  les  escoles  públiques  com  de  les
concertades. La disminució d’infants no ha de suposar que cap escola perdi, sinó que hi guanyin
totes, i en especial dels infants”. 

El tercer prec, també formulat pel Sr. Bondia, feia referència a la reutilització de gots, i va expli-
car que: “En muchas poblaciones se están usando vasos reutilizables que evitan el 80% de los
desechos generados en una fiesta. De este modo se reduce la gestión y el coste de la limpieza
del recinto o plaza de la ciudad.
Los asistentes a la fiesta de barrio o de ciudad pueden dejar un depósito por el uso del vaso reu -
tilizable, habitualmente es un euro por cada vaso y los vasos reutilizables se pueden utilizar tan-
tas veces como haga falta mientras dure el acontecimiento.
Al final del evento, los asistentes pueden devolver el vaso a la organización y recuperan el de-
pósito inicial.
El gesto de alquilar el vaso es simbólico, pero conseguimos que la gente lo valore y no lo tire”,
y de paso podemos ahorrar dinero en limpieza y evitar nuevos residuos.
Es por lo que desde el grupo municipal  Gavà, Sí se puede, rogamos que  el Ayuntamiento de
Gavà gestione la utilización de vasos reutilizables y retornables por el precio de 1€, para mini-
mizar la generación de residuos en las diferentes fiestas locales de Gavà, como ya utilizan otros
ayuntamientos.

Va respondre també en aquest cas el tinent d’alcalde Sr. Díaz, manifestant que la possibilitat
d’utilitzar  vasos  reutilitzables  és  una  proposta  que  es  va  estudiar  fa  un  parell  d’anys  i
inicialment descartar. És una iniciativa que fan molts ajuntaments i els hi  va semblar una bona
idea intentar-ho, es va descartar per motius econòmics i de gestió. 
El que fan alguns ajuntaments és contractar una empresa que s’encarrega de vendre els gots,
recollir-los, i netejar-los. Cal a més, posar un preu públic per a la venda dels gots. No és fàcil i
menys a Gavà on les barres de festa major les fan els bars, no l’ajuntament. Per tant, és una
acció que es  pot  incentivar  però no dur  a terme sols,  cal  que els  bars  estiguin disposats  a
col·laborar-hi. 
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De cara a l’any vinent s'estudiarà si és factible introduir aquesta iniciativa sostenible a la Festa
Major. 

El següent prec va ser exposat pel regidor Sr. Herrera, que va manifestar que: “ Tras múltiples
conversaciones con vecinas y vecinos de diferentes zonas de la ciudad, y tras conocer los pro-
blemas y necesidades más específicos, hemos detectado un sentimiento general en los diferentes
barrios referente a la necesidad de contar con mayor presencia de policía de proximidad. Las y
los policías de barrio no solo se ocupaban de los problemas de urgencia del vecindario, sino que
podían conocer las entidades, los equipamientos y al vecindario de cada barrio para anticipar los
problemas  detectándolos de manera precoz. Esta forma de actuación de la policía le permitía
trabajar de manera más efectiva sobre la convivencia y la seguridad y presta una atención espe-
cial en los conflictos de convivencia”. 
Finalment va formular el següent prec: “que se retome y aumente el trabajo y número de efecti-
vos de la policía de barrio o de proximidad, principalmente en los distritos 2 y 4. Y solicitamos
especial asistencia para los barrios de Ausiàs March, Les Colomeres, Les Ferreres, Can Tries,
Can Tintorer y Can'Espinós”.

Va respondre la Sra. Fernández, informant que la nostra polícia municipal és propera i manté un
contacte  directe  amb  la  ciutadanía,  amb  les  associacions  de  veïns,  entitats,  la  majoría  de
funcions  que  realitzen  son  d’atenció  al  ciutadà,  acudeixen  en  conflictes  de  convivència,
incidencies veïnals, etc, 
I en aquesta línea e continuarà treballant des de policía, perquè ha d’existir  aquesta relació
directa amb el ciutadà. 

A continuació, el Sr. Herrera va llegir l’últim prec, que deia textualment: “El 17 de maig es
commemora el dia contra l’homofòbia, la lesfòbia, la bifòbia, la transfòbia i la interfòbia arran
de l’eliminació, l’any 1990, de l’homosexualitat de la llista de malalties mentals per part de
l’Organització Mundial de la Salut. 23 anys després, l’OMS va anunciar que el 2018 deixaria de
considerar la transsexualitat com un trastorn mental per a considerar-ho "incongruència de gène-
re". Des de llavors, internacionalment cada 17 de maig es commemora el Dia Mundial contra l’-
homofòbia, la bifòbia, la transfòbia i la interfòbia, com a mostra de rebuig a qualsevol tipus de
discriminació per raó d’orientació sexual o identitat de gènere.
Per això, és un dia per tornar a recordar i condemnar enèrgicament la situació de violència i
discriminació que estan patint, arreu del món, les persones lesbianes, gais, trans i bisexuals. Pe-
rò el 17 de maig és un dia per reclamar la fi de les agressions homòfobes també a casa nostra.
Cal dir-ho fort i clar. La LGTBIfòbia genera violència, i ho fa de moltes maneres.
La igualtat és tasca de tota la ciutadania, i les administracions públiques també han de treballar
per a la seva promoció i comprometre’s a no donar ni un pas enrere.
El 17 de maig, Dia contra la LGTBIfòbia, ha de servir per reclamar, doncs, la fi de tota
discriminació per motiu d’orientació sexual i identitat de gènere. La lluita contra la LGTBIfòbia
és una lluita moral i política, la lluita de totes i tots els i les qui creiem en una societat més justa,
més generosa i més respectuosa.
Per tots aquests motius des de Gavà, Sí se puede preguem: elaborar, en cas que no existeixi, una
diagnosi i un Pla municipal per la diversitat sexual i de gènere que englobi el conjunt de políti -
ques i mesures per a promoure, defensar la igualtat i garantir els drets de les persones lesbianes,
gais, bisexuals, transsexuals i intersexuals; manifestar el compromís de l’Ajuntament de desple-
gar i fer complir la Llei 11/2014 per garantir els drets de lesbianes, gais, bisexuals, trans i inter-
sexuals i per eradicar l’homofòbia, la lesbofòbia, la bifòbia i la transfòbia a Gavà; commemorar
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cada any el 17 de maig - Dia Mundial contra l'homofòbia, la lesfòbia, la bifòbia, la transfòbia i
la interfòbia- , penjant el símbol de l'arc de Sant Martí a la façana del consistori, així com fo-
mentant l’organització d’esdeveniments per part d’entitats o ciutadania.

Va  respondre  a  aquest  prec  la  Sra.  Badia,  dient  que:  “Sr.  Herrera,  li  puc  assegurar  que
l’Ajuntament de Gavà està fortament compromès en desplegar i fer complir la llei 11/2014 que
garanteix els drets de persones lesbianes,  gais,  bisexuals,  trans i  intersexuals i  per erradicar
l’homofòbia, la lesbofòbia i la transfòbia a Gavà. 

Gavà  està  adherit,  des  del  2016,  a  la  Xarxa  de  Municipis  LGBTI.  Aquesta  Xarxa  és  una
iniciativa de diversos Ajuntament catalans amb l’objectiu de coordinar les seves accions en
aquest matèria i fer efectiu el compliment de la llei 11/2014 de 10 d’octubre del 2014 de drets
de les persones gais,  lesbianes, bisexuals i  transsexuals i per l'eradicació de l’homofòbia,  la
lesbofòbia i la transfòbia. Des de la seva creació, la Xarxa ha organitzat dues jornades de treball
“Les polítiques LGTBI al món local, articulacions i aliances” , l’any 2017, i “Violències”, la
darrera setmana, en les que hem participat. 

Fa uns dies vàrem començar l’assistència tècnica de la Generalitat de Catalunya per poder posar
en funcionament un Servei d’Atenció Integral,  un SAI, que tindrà com a objecte prestar un
servei d’atenció integral de qualitat i de proximitat adreçat a les persones que pateixin, hagin
patit  o estiguin en risc de patir  discriminació o violència per orientació sexual,  identitat  de
gènere o expressió de gènere.

El SAI serà també un servei de sensibilització i informació per a persones i entitats, per tal de
mostrar la diversitat d’orientació sexual i d’identitat de gènere i prevenir la LGBTifòbia. Aquest
recurs permetrà donar resposta a situacions de discriminació, i també, a qualsevol necessitat
d’acompanyament, suport o informació que tingui la ciutadania en relació a la diversitat sexual i
de gènere. Per tant, serà el nostre dispositiu que englobarà les polítiques i actuacions de LGBTI.

Dins el II Pla de Polítiques d’Igualtat de la ciutat de Gavà, trobem inclosa en l’àmbit de Drets i
Qualitat de vida un acció “Sensibilitzar en relació a la diversitat sexual i orientacions afectives”
per a treballar el respecte a les diversitats sexuals i de gènere. 

Així mateix, dins la Guia Educativa, s’inclou un taller “Stop Lgtbifòbia” adreçat a l’alumnat de
secundària, que poden sol·l-icitar tots els centres d’educació secundària de la ciutat. 

En quant a les celebracions que vostè esmenta, portem tot el mandat celebrant el dia contra la ,
lesbofòbia, homofòbia, transfòbia i bifòbia, que és el 17 de maig. Més que el dia celebrem la
setmana  ja  que  hi  ha  actes  durant  tota  una  setmana.  Aquest  any  s’han  fet  accions  de
sensibilització als instituts, contacontes infantil, una xerrada sobre la infància trans, projecció
d’una pel·lícula i espectacle teatral relacionat amb el tema, una exposició, una campanya a les
xarxes socials, i s’han pintant tres bancs a Gavà i amb els colors de l’Arc de Sant Martí.

També hem tingut durant aquestes dates penjada la bandera LGTBI a la Casa Gran, on hi ha una
comissió de joves que treballa en aquests temes. A més a més, hem posat un cor dels colors de
l’Arc de Sant Martí a l'ésser del Mil·lenni.
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Creiem que cal sensibilitzar a la població, per això continuarem celebrant el dia 17, i sobre tot i
el  més  important,  fent  polítiques  i  accions  per  donar  suport  a  les  persones  que  pateixen
discriminació per raó de gènere. 

Durant la Festa Major i en l’espai adreçats als i les joves, es farà una acció de visualització,
coincidint amb la proximitat del dia l’orgull LGTBI, a través de la festa Holi.

Amb la voluntat de treballar tot l’any per una ciutat compromesa amb els drets de les persones
LGTBI, aquest any, en les accions de rebuig al sexisme en els espais d’oci, que tindran lloc
durant la Festa Major, s’ampliarà la intervenció a possibles discriminacions al col·lectiu LGTBI
per vetllar per unes Festes lliures de sexisme i també LGTBIFòbia”. 

El següent grup municipal va ser el del Partit Popular, i la seva regidora, la Sra. Mònica Parés
va exposar que els passats 28 i 29 d’abril es va celebrar una nova edició de la Fira dels Espàrrecs
de Gavà que arribava als seus 65 anys.
Va expressar que és  la festa  mes  important  de la ciutat,  i  per  aquest  motiu el  seu grup va
lamentar que a la Fira es permetés la presència d’una panera artística de marcat sentit polític. Per
aquest motiu, va formular el següent prec: que a les properes edicions es reconegui clarament en
els requisits de participació a la Fira d’Espàrrecs que seran excloses aquelles exposicions de
caràcter polític. 

Va respondre al prec el Sr. Ramon Castellano, tinent d’alcalde de Comerç, Civisme i Promoció
de la Ciutat, tot dient que la Fira d'Espàrrecs és, i juntament amb la Festa Major de Sant Pere,
una de les festes més importants de la ciutat i sempre ha estat i seguirà estant la festa de totes i
tots. La societat gavanenca, i com exemple aquest propi Govern i Consistori mateix en el seu
conjunt, ha demostrat ser plural i lloc de concòrdia davant qualsevol època d'agitació política
com sortosament seguirà demostrant en el present i en el futur.  
L'autoria de les obres exposades a la Mostra Agrícola corresponen exclusivament a fes famílies
pageses i en aquest sentit, des de l'Ajuntament es respecta i comparteix l'autonomia de la Coo-
perativa Agrícola, que és amés, qui fixa els criteris per confeccionar les paneres. Així s'ha infor-
mat a la mateixa Cooperativa d'aquesta resposta que li estem donant perquè sigui compartida.
Independentment de les posicions polítiques de cadascú, cal saber respectar la pluralitat de la
societat i de la nostra ciutat. Parlem però en tot cas, d'una panera entre tantes dels treballs expo-
sats. Només en el cas que es produís un ús excessiu o inadequat que dugués a polititzar la fira o
fer-li perdre el seu sentit tradicional caldria intercedir per part del Govern.

Aquest Govern Municipal i la Cooperativa Agropecuària de Gavà, com a coorganitzadors de la
Mostra Agrícola de la Fira d'Espàrrecs no limitaran la llibertat d'expressió de les famílies page-
ses participants de la ciutat, ni de ningú com no pot ser de cap altra manera, no manipularem els
requisits de participació per censurar cap expressió democràtica i no exclouran res ni ningú que
empari l'exercici de la ciutadania democràtica, responsable, satírica, humorística, lliure i/o críti-
ca, que resulta indispensable per a la convivència en una societat avançada, dinàmica i justa
com a major riquesa d'un país i dels seus ciutadans.                     

El segon prec, també formulat per la Sra. Parés, feia referencia al Mundial de Rússia de Futbol, i
demanava que, en tractar-se d’un esdeveniment seguit per tot el país i que a Gavà ja es va poder
gaudir de la pantalla de la Torre Lluch, s’informés de l’estat de la pantalla actualment i que s'a -
dequí en els propers dies per tal de poder emetre els partits de la Selecció Espanyola .
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Per part de l’equip de govern, va respondre el Sr. Diaz, qui va explicar que La pantalla de la
Torre Lluch en aquests moments no funciona i hem decidit que no és convenient arreglar-la un
altre cop. Els tècnics ens diuen que està obsoleta i que a més no poden oferir cap garantia de la
reparació.

Durant aquest temps hem estat analitzant la compra d’una nova pantalla per substituir l’existent
i mirarem de comprar una nova durant els propers mesos. 

Emetre partits de futbol d’interès per a la ciutadania és un dels usos que serà possible quan
tinguem la nova pantalla, a més d’informar de novetats d’interès per la ciutat i d’incorporar-la
com un recurs més en els actes que es facin a Torre Lluch.

A continuació va començar el torn de preguntes el Partit Popular, i la primera pregunta, referent
a quins motius van ser els que van permetre l’exposició d’una panera artística amb clars motius
polítics partidistes i excloents a la Fira d’Espàrrecs d’enguany, es va donar ja per contestada en
el primer prec.

Seguidament, el regidor d’aquest partit, el Sr. Llobet, va exposar que el govern municipal havia
anunciat  una  renovació  dels  contenidors  d’escombraries  amb  una  gran  inversió  i  amb
campanyes de foment del reciclatge. Hi ha molts contenidors que no poden esperar a la seva
renovació,  i  tenen  fotografies  i  queixes  que  els  fan  arribar,  amb  contenidors  plens,  bosses
obertes  al  mig  del  carrer,  mobles  fora  de  l’horari  establert,  etcètera.  Per  aquest  motiu  va
preguntar  quin  és  el  capteniment  del  govern  municipal  sobre  els  problemes  de  brutícia  i
deixadesa a l’entorn de molts contenidors de la ciutat i quines accions es porten a terme per
evitar les imatges de brutícia i deixadesa.

Li va respondre la Sra. Badia dient que no és tant un problema del servei de neteja sinó més
aviat les conductes incíviques. De totes maneres, va explicar, els equips de neteja i recollida de
residus compten amb suport per, específicament, netejar la zona al voltant dels contenidors. Són
tres vehicles en torn de matí, dos vehicles en torn de tarda, un en torn de nit, els dissabtes i
diumenges hi ha un vehicle per cobrir aquest servei en dos torns (de 8 a 22h).
Va informar també que durant aquest any, coincidint amb la campanya d’implementació del nou
model de recollida de residus, es fomentarà el reciclatge i es posarà incidència en la importància
del comportament cívic a l’hora de segregar i mantenir netes les àrees dels contenidors. 

Finalment,  el  Sr.  Llobet va formular la darrera pregunta del seu grup, i exposà que: “En la
presentació del Pla de Mobilitat a Gavamar pels propers anys, el Govern Municipal ha anunciat
la instal·lació d’un mòdul per serveis.
Entenem que la seguretat i la mobilitat a la nostra platja ha d'efectuar-se des de la proximitat. 
Es per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular presenta la següent pregunta: S'ha ofert un
espai  a Policia Local  i  Mossos d’Esquadra per poder exercir  les seves funcions a Gavamar
durant la propera temporada d’estiu des de la proximitat?
La tinenta d’alcalde de l’Àmbit de Ciutat i Territori, va informar que 3l dispositiu de la Policia
Municipal de Gavà per a la temporada de platja té com a base d'operacions les instal·lacions
situades al Centre de Serveis Gavà Mar, igual que en anys anteriors. 
Allà el cos de Policia Municipal realitza el brífing a primera hora, surten els operatius (agents de
mobilitat, agents interins, policies amb quad i motoristes).
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No obstant, amb el Nou Centre de Mar, s’està treballant també en la possibilitat de crear un nou
espai d’atenció ciutadana de la policia a l’estiu per a propers anys.  

Finalment, abans de  donar pas a les declaracions polítiques, el Sr. Ibáñez, regidor del grup
municipal de Ciutadans, va formular una pregunta en referència a la resposta que havia donat la
Sra. Fernández sobre la publicitat a l’autobús.
Després d’escoltar les explicacions, van fer un prec, que va ser que l’equip de govern explori la
possibilitat de modificar el contracte junt amb l'AMB i l'empresa que persta el servei, per mirar
de donar cabuda a aquesta publicitat al comerç local. 

10 –   DECLARACIÓ POLÍTICA CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS DE
L'AJUNTAMENT DE GAVÀ EN DEFENSA DE LA INTEGRITAT DE LES DONES 
 
La sentència que l'Audiència Provincial de Navarra va fer pública el 26 d'abril amb relació a la
violació múltiple que es va produir a Pamplona el 2016 és ignominiosa. 
 
La sentència reforça la creença que les dones són sempre còmplices i, en el fons, responsables
de la violència que pateixen. Manté la màxima que,si una dona no s'oposa amb fermesa i amb
evident  resistència  a  ulls  dels  homes  davant  d'un  acte  de  violència  masclista,  serà  sempre
sospitosa d'haver consentit, induït o provocat l'agressió. I exigeix a les dones que acreditin la
manca de consentiment, com si aquest fos una presumpció. 
 
La sentència no s'ajusta a la gravetat que implica la violació d'una jove de divuit anys per part
de cinc homes d'entre vint-i-quatre i vint-i-set anys,  dos dels quals entrenats per a l'ús de la
força. I incorpora elements denigrants d'un vot particular que menysté l'estat de vulnerabilitat de
la jove i ofèn la sensibilitat de qualsevol. 
 
Són per aquests motius que els grups municipals del PSC, Cs, ERC, GSSP, PP i CiU proposem l
´adopció dels següents 
 
ACORDS 
 
PRIMER.-Expressar el profund malestar i rebutjar el tracte donat a la víctima per una de les
institucions de què hom espera empara, protecció i justícia. 
 
SEGON.- Denunciar que aquests fets són propis d'un sistema patriarcal i que aquesta sentència,
absolutament vergonyosa, contribueix a mantenir l'estigmatització de les dones i a legitimar la
violència contra elles. 
 
TERCER.-  Manifestar  una  profunda  indignació  per  aquesta  sentència,  que  ha  provocat  una
repulsa generalitzada en la ciutadania, perquè provoca una doble victimització, ja que, a banda
d’ésser un atemptat contra la integritat de la dona, aquesta ha de suportar la manca de protecció
del sistema judicial. 
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QUART.- Manifestar el compromís en la lluita feminista per canviar aquestes estructures encara
presents en la nostra societat, que perpetuen la desigualtat i la manca de respecte envers les
dones en ple segle XXI. 
 
CINQUÈ.- Considerar necessària i imprescindible la formació en perspectiva de gènere del cos
judicial.  Amb  aquesta  finalitat,  s'ha  de  promoure  un  programa  aprofundit  i  dirigit  als
professionals de l'àmbit judicial sobrela violència masclistailes violències i els abusos sexuals. 

 
La Declaració política va ser adoptada per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

Un cop llegida la Declaració Política per tots els portaveus, no es va obrir torn de paraules 
perquè es va donar per aprovada per unanimitat. 

11 –   DECLARACIÓ POLÍTICA CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC I 
GSSP CONTRA EL TANCAMENT DE LÍNIES DE P3 I PER LA QUALITAT DELS 
CENTRES EDUCATIUS PÚBLICS DEL BAIX LLOBREGAT 

 
Atès que l’educació és un dret de totes les persones, reconegut en el nostreordenament jurídic i
en l’ordenament internacional.
 
Atès  que a  Gavà,  el  Departament  d´Ensenyament  de la  Generalitat,  no ha ofertat,  pel  curs
vinent, la segona línia de P3 a l´escola Marcel·lí Moragas que es va recuperar pel curs vigent
quan és necessari comptar amb una oferta de places escolars que iguali l´oferta entre centres
públics  i  centres  concertats  a  fi  de  garantir  la  igualtat  de  possibilitats  d´elecció.  Atès,  així
mateix, que cal un compromís de futur de manteniment de les condicions per tal de garantir la
igualtat d´oportunitats a la ciutadania sense cap tancament de línia pública.
 
Atès que l’educació és una realitat  fonamental  de tota comunitat  nacional,  ja que esdevé el
factor principal en la generació de capital humà, contribueix al creixement del capital social i és
un element de cohesió social i cultural per mitjà de la igualtat d’oportunitats.
 
Atès que l’educació és, doncs, la porta obligada a la realització personal i al progrés col·lectiu;
és la palanca que fa possible la superació dels condicionants personals, socials,  econòmics i
culturals en origen; és la clau de les oportunitats per a superar les desigualtats i per a descobrir i
aprofitar tots els talents de la societat.
 
Atès que l’educació és el mitja per transmetre i, al mateix temps, de renovar la cultura i els
valors que la sustenten, d’extreure les màximes possibilitats de les seves fonts de riquesa, de
fomentar la convivència democràtica i el respecte a las diferències individuals, de promoure la
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solidaritat  i  evitar  la  discriminació,  amb  l’objectiu  fonamental  d’aconseguir  la  necessària
cohesió social.
 
Atès  que  l’educació  és  el  mitja  més  adequat  per  a  garantir  l’exercici  de  la  ciutadania
democràtica,  responsable,  lliure  i  crítica,  que  resulta  indispensable  per  a  la  constitució  de
societats  avançades,  dinàmiques  i  justes.  Per  aquest  motiu,  una  bona  educació  és  la  major
riquesa i el principal recurs d’un país y dels seus ciutadans.
 
Atès  que  només  un  sistema  educatiu  públic  fort  pot  garantir  aquesta  tasca  en  condicions
d’igualtat de condicions per a tots els nens i nenes.
 
Atès que el Parlament de Catalunya va aprovar el 5 d’abril d 2016 diverses resolucions instant
al Govern a :
 
a) No suprimir cap línia ni cap aula de P3 als centres escolars públics del Baix Llobregat per al
curs 2016-2017.
 
b)  Abaixar  la  ràtio  d’alumnes  per  classe  en  els  grups  de  P3  per  a  garantir  la  qualitat  de
l’educació als centres escolars del Baix Llobregat en el curs 2016-
2017.
 
c)  Mantenir  la  oferta  actual  de  preinscripcions per  al  proper  curs  escolar  al  sistema públic
d’educació de la comarca per garantir que les famílies puguin triar entre els diferents models
educatius existents .
 
Ates que la majoria d’Ajuntaments de la Comarca, també el de Gavà, van aprovar als Plens del
primer trimestre de 2016 mocions de rebuig contra el tancament de línies de P3 a cada una de
les localitats i a tota la comarca on es manifestava el rebuig a les intencions transmeses pels
Serveis  Territorials  d’Ensenyament  del  Baix  Llobregat  segons  les  quals  es  proposa  la
desaparició  de  línies  de  P3  al  curs  2016-2017  i  al  2018-2019,  tot  demanant  als  Serveis
Territorials del Baix Llobregat que, per escrit, descartin aquesta iniciativa.
 
Atès que els Serveis Territorials del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya
havia  anunciat  a  la  direcció  de  9  escoles  de  tota  la  comarca  de  moment  abans  de  la
preinscripció, que pel proper curs tancarà una de les dues línies del centre per a alumnes/as de
P-3.
 
Atès que el descens de la natalitat, sumat a la marxa de famílies immigrants que tornen als seus
països o busquen feina en altres llocs motivant el trasllat de la unitat familiar, farà que en un
futur proper el problema sigui més greu, i pugui afectar a més escoles i fins i tot eliminant
alguna línia sencera, o en el pitjor dels casos, tancant escoles. Tot i que hi ha dades i projeccions
demogràfiques  que indiquen una inversió  d’aquesta  tendència  i  que el  problema  no només
afecta i afectarà a tota la comarca .
 
Atès que posar la mirada, exclusivament en termes economicistes per a la reducció de costos, és
tancar-nos a replantejar i proposar un altre escenari molt més positiu, obert, progressista i social.
Ja que sustentar la decisió només en l’estalvi econòmic tancant grups és una postura que perd el
sentit més estricte de l’educació, que és fomentar l’aprenentatge i el desenvolupament integral
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de la persona, per a esdevenir ciutadans i ciutadanes crítiques, formades i compromeses amb el
futur.
 
Atès que el tancament de línies de P3 es fa només en termes econòmics per reduir costos sense
tenir en compte el foment de l’aprenentatge, la millora i qualitat del sistema d’educació públic i
els beneficis de l’alumnat si es disminueixen les ràtios. Que suposarà, així mateix, la reducció
de plantilla de mestres i conseqüentment acomiadaments de personal al servei de les activitats
extraescolars, com ara monitors i monitores de menjador i de lleure.
 
Atès  que  en  aquesta  conjuntura  per  la  baixada  de  natalitat  es  podria  aprofitar  per  anar  a
aconseguir paulatinament la reducció de ràtio a 20 alumnes per grup, fet que suposaria una
millora innegable al sistema d’educació públic, apropant-nos a les mitges d’estats europeus amb
major inversió educativa i millors resultats.
 
Atès  que la  inversió segons  la  Llei  d’Educació Catalunya  recollida  a  la  seva  presentació  i
disposició final segona hauria de ser del 6% del PIB i actualment estem entre un 2,8 i un 3%
depenent de la font consultada.
 
Atès que molts  instituts  de la  comarca tenen carències  i  deficiències  importants en la  seva
estructura i edificacions ja que des de fa anys no s’inverteix en ells. Que sovint són les pròpies
famílies  o  les  direccions  dels  instituts  qui  estan  assumint  les  reparacions  i  millores  en  les
edificacions així com la inversió en material i equips informàtics.
 
Atès que denunciem manca de planificació del Departament d’Ensenyament, als fets d’obertura
de grups d’aquests curs ens remetem, així com la massificació dels instituts de la comarca ja que
estan per sobre de la ràtio. 
 
Atès que incrementar les ràtios a les classes i crear línies bolets als instituts hauria de ser una
mesura excepcional
 
Atès que l’educació de persones adultes a la comarca cobreix una necessitat imprescindible i
que  sovint  està  infrautilitzada  per  manca  de  visibilitat  que  comporta  desconeixement  de
persones i col·lectius que en podrien fer us.
 
Són per aquests motius que els grups municipal del PSC i de Gavà, Sí se puede!, proposen l
´adopció dels següents
 
ACORDS
 
PRIMER.  Manifestar  el  rebuig  a  les  intencions  transmeses  pels  Serveis  Territorials
d’Ensenyament del Baix Llobregat segons les quals es proposa la desaparició de línies de P3, tot
demanant als Serveis Territorials del Baix Llobregat que, per escrit, descartin aquesta iniciativa.
 
SEGON. Exigir al Departament d´Ensenyament de la Generalitat que faci efectiva una reducció
de les  ràtios  fins  a  20 alumnes  per  als  nous grups de P3 i  garantir  el  manteniment  de les
plantilles de treballadores i treballadors actuals.
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TERCER. Demanat al Departament d’Ensenyament que apliqui les mateixes regles de joc per a
l’escola pública i per l’escola concertada, per tal de mantenir l’equilibri d’obligacions tal i com
estableix la LEC.
 
QUART. Demanar al Departament reduir la ràtio als instituts i crear les unitats necessàries i en
condicions per evitar la massificació.
 
CINQUÈ. Demanar  que  el  Departament  d’Ensenyament  faci  les  inversions  oportunes  per
millorar les instal·lacions dels instituts de la comarca de manera urgent.
 
SISÈ. Exigir al Parlament i a la Generalitat incrementar la inversió fins arribar a assolir el 6%
del PIB recollit a la Llei d’Educació de Catalunya.
 
SETÈ.  Traslladar  els  presents  acords  al  Departament  d’Ensenyament  de  la  Generalitat  de
Catalunya i els seus Serveis Territorials corresponents, als grups parlamentaris del Parlament de
Catalunya,  a  les  entitats  municipalistes  (FMC i  ACM),  a  la  FAPAC,  a  la  Coordinadora  d
´AMPAS  per  l´Escola  Pública  de  Gavà,  al  Fòrum  Social  del  Baix  Llobregat,  als  centres
educatius públics del municipi, , així com a totes les organitzacions sindicals amb representació
en l’àmbit educatiu del Baix Llobregat.
 
La Declaració política va ser adoptada per divuit (18) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2
GSSP i 2 PP, cap en contra i dos (2) abstencions ( 2 CiU), donant-se per tant el vot favorable de
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

El Sr. Díaz va explicar que aquesta Declaració la presentaven dos grups però que ve a través de
la  societat  civil,  del  Fòrum Social  del  Baix  Llobregat,  i  també  inclou  reivindicacions  dels
centres públics de Gavà, la Coordinadora d’AMPAS, a la qual va agrair la seva presència al Ple.

No es vol un model d’escola pública en la que es tanquin línies de P3 per motius estadístics, ni
hagi desequilibris entre l’oferta pública i la concertada, i l’Ajuntament cooperarà amb el govern
de la Generalitat per millorar la qualitat el sistema públic al territori, als instituts del Calamot i
del Brugués, i reduir els ràtios creant unitats necessàries per evitar massificacions. 

   
En el torn de paraules, el Sr. Rafanell va afirmar que estaven d’acord amb el ràtio de 20 nens
per aula, però no en carregar els teulers a la Generalitat i a un Parlament que fins ara no ha
pogut actuar perquè porta cinc mesos sense govern, a més que a Catalunya no arriben els diners
necessaris per a tots aquests temes, i votarien abstenció per la forma en què s’ha enfocat aquest
tema. 

Seguidament, la Sra. Parés va anunciar el vot favorable del seu grup. Defensen la qualitat de
l’educació des d' edats tempranes, pel desenvolupament social i personal dels nens, i per tant,
fer-ho amb les ràtios adequades. Va demanar el recolzament a les demandes familiars per a la
conciliació, i que la Generalitat escolti la comarca del Baix Llobregat, abandonada no només en
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les competències d ‘Educació,  sinó també en altres aspectes:  sanitat,  infraestructures,  tercer
sector... 
Finalment va manifestar l’adhesió del seu grup al manifest del Fòrum Social del Baix Llobregat,
text que s’ha fet arribar a alguns pares i mares de les escoles de la ciutat, com una declaració
política del PSC i convidant-los a assistir avui, no se sap si perquè van ser els promotors o per
liderar aquesta  declaració. Va lamentar aquest fet perquè en un cas així és molt important el
consens, on la ciutadania, el professorat, les direccions i els alumnes coneguessin que treballem
plegats i que la declaració serà aprovada gairebé per unanimitat. 

Pel  grup  d’ERC,  va  intervenir  la  Sra.  Jiménez,  que  va  anunciar  que  també  recolzarien  la
declaració, perquè són favorables a l’escola pública, i la coneixen i la valoren com usuaris i com
famílies.  L’escola  pública  és  un  pilar  de  la  societat  i  un  element  de  l’estat  del  benestar
irrenunciable. 
També  va  dir  que  és  imprescindible  mantenir  els  nivells  de  qualitat  a  l’escola  pública  i
s’incrementin tot el que sigui possible. És cert que les dades demogràfiques poden apuntar un
descens d’inscripcions,  però també pot  ser  una bona oportunitat  perquè l’ensenyament  s’ha
d’adaptar a la societat i entendre millor la diversitat i la complexitat. Finalment, en cas de haver
de tancar alguna línia, hauria de fer-se en primer lloc a l’escola concertada.

La  darrera  intervenció  va  ser  la  del  Sr.  Ibáñez,  del  grup  municipal  de  Ciutadans.  El
posicionament del seu grup va dir que era bastant clar: una escola trilingüe, pública i de qualitat,
sense separar ni per idioma ni per sexe. Evidentment,  no tancar línies sinó baixar les ratios
milloraria  la qualitat de l’educació a les nostres escoles, i per tant votarien a favor d’aquesta
declaració. 

El Sr. Díaz va agrair el suport rebut i va anunciar que seguirien vetllant per aconseguir aquestes
fites. Coincidia amb la Sra. Jiménez en què l’escola s’ha d’adaptar al segle XXI i la societat ha
de posar-ho fàcil.
Respecte a la intervenció del Sr. Rafanell li va contestar que amb l’aixecament de l’article 155
el seu Parlament ja deixaria de treure línies de P3.

Per la seva part, el Sr. Bondia va agrair l’assistència dels que hi havia al saló de Plens perquè
demostrava la seva implicació en el tema, i  esperava que això no quedés nomes en una moció i
que se’n vagi més enllà i l’escola pública tingui tot el que es mereix. 

12 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC A 
FAVOR DE LA RATIFICACIÓ DEL CONVENI 189 DE L’OIT I PER LA 
DIGNIFICACIÓ DEL TREBALL DE LA LLAR I LES CURES
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
El treball de la llar s’ha associat a l’àmbit de reproducció, atribuït històricament a les dones, que
no ha estat considerat treball i s’ha deslligat dels processos productius. Aquesta percepció social
condiciona el marc legal i laboral, i per tant, les condicions laborals i les situacions d’explotació
que es donen al sector. A més, una part molt important d’aquestes treballadores són estrangeres
i moltes es troben en situació irregular. Això agreuja la seva situació i precaritza encara més la
seva relació laboral.
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Les reformes legals del 2011 i del 2012 reconeixien el caràcter laboral del treball de la llar, però
van desaprofitar l’oportunitat d’equiparar les treballadores de la llar a la resta de treballadors i
treballadores del Règim General. La inclusió com a Sistema Especial dins del Regim General de
la  Seguretat  Social  comporta  aspectes  clarament  discriminatoris:  es  manté  el  desistiment
voluntari en comptes de garantir el dret a un 
acomiadament motivat i se les exclou de la Llei de prevenció de riscos laborals, del Fons de
Garantia Salarial i molt especialment de la prestació d’atur.
 
Altres mancances vinculades amb l’especificitat del treball de la llar afecten les pensions dignes
per a aquestes treballadores o la possibilitat de denunciar els incompliments de la normativa, ja
que el fet que el centre de treball  coincideix amb el domicili  del contractador impossibilita
l’acció  de  la  Inspecció  de  Treball.  D’altra  banda,  la  soledat  de  les  treballadores  i  el
desconeixement  dels  seus  drets  agreugen  la  seva  situació  de  precarietat  i  afecten  la  seva
capacitat d’organitzar-se i de reivindicar els seus drets.
 
Fins al moment, l’Estat espanyol no ha ratificat el conveni 189 de l’Organització Internacional
del Treball (OIT) sobre el treball digne de les treballadores de la llar, tot i que sí ho han fet
altres  països  de  la  Unió  Europea,  com  ara  Bèlgica,  Portugal,  Irlanda,  Itàlia,  Finlàndia  o
Alemanya. 
 
Per tots aquests motius, el grup d’Esquerra Republicana de Catalunya a l’Ajuntament de Gavà
proposa l’adopció dels següents
 
ACORDS:
 
Primer. Que un cop aprovada aquesta declaració de suport a la dignificació del treball de la llar
i  les cures i a favor de la ratificació del conveni 189 de l’OIT, s’insti  al  Govern de l’Estat
espanyol a ratificar-lo de manera immediata per poder garantir l’equiparació dels drets de les
treballadores i treballadors de la llar i les cures als de la resta de treballadors i treballadores del
Règim General de la Seguretat Social.
 
 
Segon.  Instar  al  Govern  de  l’Estat  espanyol  a  legislar  per  tal  de  garantir  el  dret  a  un
acomiadament motivat, la seva inclusió en el marc de la Llei de prevenció de riscos laborals, del
Fons de Garantia Salarial i molt especialment de la prestació d’atur.
 
Tercer.  Instar  al  govern  de  l’Estat  espanyol  a  explorar  la  viabilitat  i  l'impacte  de  vies
alternatives al sistema actual de contractació de treballadores de la llar, com ara el sistema dels
xecs serveis, vigent en diferents països de la Unió Europea i que ha mostrat la seva efectivitat en
la creació d'ocupació i per fer aflorar l'economia submergida.
 
Quart.Que  es  promoguin  les  iniciatives  socials,  econòmiques  i  polítiques  necessàries  per
millorar i dignificar el treball de la llar i les cures en el municipi. 
 
Cinquè. Que aquests acords es traslladin al Govern de la Generalitat de Catalunya, a la mesa
del Parlament de Catalunya, a la mesa del Congrés dels Diputats, al Govern de l’Estat espanyol,
organitzacions sindicals i als col·lectius de treballadores domèstiquesconstituïts.
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Sisè. Que es faci difusió d’aquest acord a través dels mitjans municipals de comunicació.
 
La Declaració política va ser adoptada per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

 
Un cop llegida la declaració pel Sr. Massana, el Sr. Castellano va afirmar que cal equiparar el
sector de la llar i incloure’l com un sistema especial dintre del règim general de la Seguretat
Social,  per  evitar  discriminacions,  aconseguir  unes  pensions  dignes,  per  denunciar  els
incompliments, perquè la Inspecció de Treball pugui actuar, i no sentir soledat. Per tot això el
grup municipal de CIU votarien a favor.

A  continuació,  la  Sra.  Parés  va  dir  textualment:  “Anunciem  el  Vot  favorable  del  Grup
Municipal Popular a aquesta Declaració Política perquè cal que la defensa de la igualtat real i
efectiva  entre  homes  i  dones  sigui  el  que  ens  uneixi  a  tots  els  Grups  Municipals  amb
representació al Consistori.
Dèiem això a la nostra intervenció a la Declaració Política sobre la mateixa qüestió al mes de
juliol de 2016 i repetim el mateix. 
 Han estat molts els avanços en igualtat en els darrers anys però encara cal seguir avançant i fer-
ho des de totes les administracions i si ens permeteu, amb un paper important dels ajuntaments,
les administracions més properes a la ciutadania.
A més, l'interès per la igualtat d'oportunitats ha d'anar més enllà de l'existència d'un Conveni
internacional que la reguli perquè de vegades, les lleis arriben tard a regular realitats. 
Cuidar als cuidadors és una frase que ens agrada , utilitzem i en la que creiem.
Per tant, cal seguir treballant junts des de tots els partits però també des de totes les instàncies
nacionals i internacionals per aconseguir el reconeixements  dels que des del l'anonimat tenen
cura de les famílies i les llars i facilitar el seu reconeixement.

El Sr. Herrera, de Gavà sí se puede, va recordar que el seu grup havia presentat al mes de març
una declaració política sobre el mateix tema que recollia pràcticament el mateix que aquesta, i
per tant votarien a favor. 
Va repetir algunes dades que ja havien explicar al març, com que el  Conveni 189 de l’OIT és
un tractat internacional vinculant per als estats membres que ho ratifiquen, però l’Estat espanyol
encara no ho ha fet.  Aquesta ratificació suposaria una millora general  de les condicions de
treball en aquest sector. El Parlament Europeu va aprovar l’any 2016 un informe de Siritza i
Podemos,  per  tal  que  els  estats  membres  reconeguessin  baixes,  cotitzacions,  vacances,  o
convenis laborals a les i els empleats domèstics. Principalment domèstiques perquè el 88% són
dones a la Unió Europea, i més del 90% a Espanya. El col·lectiu, integrat per uns 67 milions de
persones a Europa. En el marc del dia internacional de la treballadora de la llar, que és el de 30
març, En comú-Podem va presentar una proposta al Ple del Congrés dels Diputats per instar al
govern a ratificar el Conveni 189 de l’OIT. La proposta va ser aprovada pels vots de Podemos,
PSOE, ERC, Ciudadanos, Democràcia i Llibertat, PNV i Grupo Mixto. Les recomanacions del
conveni haurien d’haver entrat en vigor al març de 2017 com a molt tart, cosa que, evidentment,
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no ha succeït (la majoria del Partit Popular al Senat va bloquejar la Comisión de Empleo del
Senat). Va finalitzar la seva intervenció confirmant el vot a favor del seu grup. 

Seguidament, el regidor de Ciutadans, el Sr. Ibáñez, va afirmar que el sector de la llar i de les
cures és un sector amb molta precarietat, amb un alt percentatge de treballadors il·legals.
En quant a les persones que es dediquen a les cures, curiosament és un sector amb molt de futur
que només serà possible si els treballadors i treballadores ho fan en condició, amb un contracte i
amb  tota  la  cobertura  de  qualsevol  lloc  de  treball.  Seria  important  també,  va  afirmar,  una
simplificació dels tipus de contractes, la clarificació ajudaria a fer mes contractes legals. Va
finalitzar dient que votarien també a favor. 

A continuació el Sr. Díaz va començar la seva intervenció recordant que als anys 50 i 60 moltes
nenes estaven en una situació força semblant i havien d’anar a treballar mot sovint de diumenge
a diumenge a casa d’algú a canvi  de contraprestacions que de vegades eren econòmiques i
d’altres de manutenció. 
Al  segle  XXI  encara  es  reprodueixen  aquestes  històries,  el  90% són dones  i  la  meitat  són
immigrants.  Una  societat  decent  no  es  pot  permetre  tenir  aquesta  situació,  i  com  diu  la
declaració, s’ha d’incorporar al sistema normalitzat de drets laborals que garanteixin el seu dret
de negociació col·lectiva i tinguin els mateixos drets com totes les treballadores del país. 

Finalment i per tancar les intervencions, el Sr. Massana va agrair a tothom el vot positiu. 

---------

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les    20:25, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

                 El Secretari general              
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